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Lafarge obté el permís ambiental 
per continuar amb la seva activitat
Resolució | La Generalitat desestima 
les al·legacions municipals i veïnals
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Obert un procés participatiu per recollir aportacions al projecte PÀG. 5

El solar de l’antiga cerveseria d’estiu, 
llest per esdevenir un nou parc urbà
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El Consell Municipal 
de Dones i l’Ajuntament 
organitzen un ampli 
programa que arribarà 
a tots els barris PÀG. 9

El municipi homenatjarà 
un any més les víctimes 
de la violència de gènere
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Reaccions | El consistori i la Plataforma, crítics 
amb la decisió del govern autonòmic PÀG. 3
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RODA DE PREMSA
El govern ha mostrat sorpresa i decepció 
en conèixer la resolució de la Generalitat, 
que ha desestimat les seves al·legacions

LAFARGE

L’Ajuntament recorrerà el permís ambiental 
per les vies administrativa i judicial
El govern local reclama un nou estudi d’impacte ambiental, ja que considera que el del 2008 no s’ajusta a la nova realitat

Les al·legacions que van pre-
sentar, tant l’Ajuntament com la 
Plataforma Antiincineració, no 
han impedit que la Generalitat 
hagi atorgat l’Autorització Ambi-
ental Integrada (AAI) a l’empre-
sa Lafarge per a la fabricació de 
ciment. La Generalitat ha donat 
tràmit d’informació pública a la 
declaració d’impacte ambiental 
per ajustar l’autorització als re-
queriments del Tribunal Suprem, 
que va anul·lar el permís de la ci-
mentera l’estiu passat arran d’una 
denúncia del col·lectiu ecologista 
per haver-se saltat aquest proce-
diment. La notícia s’ha fet públi-
ca poc després que l’Ajuntament 
fes arribar al Departament de 
Territori i Sostenibilitat un infor-
me de la Diputació de Barcelona, 
segons el qual la planta montca-
denca incompleix els límits esta-
blerts al mapa de capacitat acús-
tica municipal. 

Reaccions. En roda de premsa, el 
govern municipal (ICV-EUiA-E, 
ERC i Círculo) ha manifestat la 
seva sorpresa per la celeritat amb 
què la Generalitat ha resolt la tra-
mitació del permís i la decepció 
perquè hagi desestimat les seves 
al·legacions, que es basen en el fet 
que l’estudi d’impacte ambiental 
del 2008 està desfasat “perquè 
no s’adequa a la normativa 
vigent en matèria mediambi-
ental i perquè no té en compte 
que la planta ha introduït un 

nou combustible”, ha remar-
cat l’alcaldessa Laura Campos 
(ICV-EUiA), qui ha anunciat 
que “l’Ajuntament recorrerà 
l’autorització per les vies admi-
nistrativa i judicial, reclamant 
un nou estudi d’impacte ambi-
ental”. Sobre les declaracions del 
director de la fàbrica (al requadre), 
el president de l’Àrea d’Urbanis-
me Jordi Sánchez (ERC), ha negat 
que hi ha hagi una persecució con-
tra Lafarge com a única font de 
contaminació: “Que no dubtin 
que si hi ha més empreses que 
provoquen molèsties als veïns, 
també hi estarem a sobre”. Per 
la seva banda, el regidor de Medi 
Ambient,  Sergi Martín (Círculo), 
ha defensat la qualitat de l’estudi 
sonomètric “perquè s’ha fet aï-
llant la resta d’activitats del bar-
ri que generen soroll”.

Indignació. La Plataforma Anti-
incineració no ha manifestat sor-
presa per la notícia, però sí indig-
nació perquè la Generalitat no 
hagi tingut en compte l’estudi de 
la Diputació. “Les decisions del 
govern autonòmic afavoreixen 
des de fa temps els interessos 
dels grups cimenters”, ha afi r-
mat el portaveu del col·lectiu, 
José Luis Conejero, immers en els 
preparatius de la II Trobada In-
ternacional contra la Incineració, 
que tindrà lloc els dies 27, 28 i 29 
de novembre a Barcelona i Mont-
cada. El programa, que organitza 
conjuntament amb el col·lectiu 
Global Alliance for Incinerator 
Alternatives (GAIA), amb el su-
port de diferents entitats, inclou-
rà xerrades, taules rodones i acti-
vitats culturals. Les inscripcions  
es poden formalitzar al blog de 
l’AV de Can Sant Joan.

Laura Grau | Redacció

La Plataforma prepara 
la II Trobada contra 
Incineració, que es 
farà del dia 27 al 29
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xLafarge manifesta que compleix amb tota la tramitació ambiental

El director de la Fàbrica de La-
farge a Montcada, José Luis Co-
leto, ha celebrat la resolució del 
Departament de Territori i Soste-
nibilitat: “S’ha solucionat un de-
fecte en un tràmit administratiu 
aliè a la fàbrica i que no afecta 
el seu comportament ambien-
tal. Aquest, com es demostra 
control rere control per enti-
tats acreditades independents, 
compleix  tots els requisits exi-
gibles”. En relació a l’estudi so-
nomètric de la Diputació sobre 
el soroll de la planta, la direcció 
es remet als informes elaborats 
per l’Entitat de Prevenció de 
Contaminació Acústica (EPCA), 

que conclouen que la fàbrica 
compleix els límits establerts per 
la seva activitat. Lafarge recor-
da que l’any 2011 va realitzar 
una inversió de 200.000 euros 
per implantar noves mesures 
d’insonorització. Coleto insta al 
consistori a “a refl exionar sobre 
la seva infundada obstinació en 
el tancament d’una indústria 
que acompleix els requeriments 
ambientals més exigents, que 
suposa progrés i treball per 
Montcada”. També li diu que 
ha d’emprendre les actuacions 
necessàries “per conèixer les 
veritables causes dels proble-
mes denunciats per l’Associació 

de Veïns de Can Sant Joan”, 
referint-se a focus de contami-
nació existents com el trànsit i 
l’activitat de les empreses ferro-
viàries amb seu al barri. Per la 
seva banda, els representants 
dels treballadors, preocupats 
pels seus llocs de feina, s’han 
alineat en tot moment al costat 
de la direcció i s’han mostrat crí-
tics amb el govern perquè consi-
deren “que manifesta una falta 
de voluntat de diàleg per trobar 
solucions a la problemàtica”. En 
aquest sentit, el govern sempre 
ha assenyalat que no contempla 
cap solució que no passi per la 
recol·locació de la plantilla | LG

En aquesta imatge es pot apreciar la proximitat existent entre els habitatges de Can Sant Joan i la planta montcadenca de Lafarge Cementos
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PÀG. 07

CANONADA D’AIGÜES
Les obres que afecten l’entrada 
del carrer Major segueixen amb 
la previsió d’acabar a fi nal de mes

PLE D’OCTUBRE

L’any vinent la majoria dels im-
postos, taxes i preus públics es 
congelaran, mentre que l’Impost 
de Béns Immobles (Ibi) baixa-
rà un 3% de mitjana. El Ple de 
l’Ajuntament va aprovar el 29 
d’octubre les ordenances fi scals 
per al 2016 amb el vot a favor 
del govern municipal, format 
per ICV-EUiA-E, ERC i Cír-
culo Montcada, i C’s i CiU, a 
l’oposició. El PSC es va abstenir 
i la CUP i el PP hi van votar 
en contra. “No és la proposta 
que ens hauria agradat pre-
sentar per la limitació de re-
cursos de l’Ajuntament, que ha 
de fer front al pagament de 15 
milions d’euros en compliment 
de les sentències de les expropia-
cions”, va reconèixer el president 
de l’Àrea Econòmica, Òscar Gil 
(ICV-EUiA-E), qui es va com-
prometre a fer un estudi exhaus-
tiu cara l’any vinent per revisar 
i presentar unes noves ordenan-
ces basades en la tarifació social. 
També l’alcaldessa, l’ecosocialis-
ta Laura Campos, va manifestar 
la voluntat de l’equip de govern 
d’elaborar uns impostos “més 
justos i progressius perquè els 
ciutadans paguin en funció de 
la seva capacitat econòmica”.

Posicionament de l’oposició. Pel 
que fa als dos grups que van do-
nar suport al govern, el portaveu 
de C’s, David Gerbolés, va dir 
que el seu ho feia per “respon-
sabilitat política”, atenent a la 
situació econòmica del consisto-
ri i va demanar al tripartit que 
compti amb l’oposició per elabo-
rar la proposta de les ordenances 
del 2017 i es comprometi a reduir 
els impostos. Per la seva banda, 
CiU, que a l’anterior mandat 
tenia la presidència de l’Àrea 
Econòmica, va donar el seu vist-
i-plau al projecte argumentant 
que “és igual al de l’anterior 

govern”, va dir el portaveu con-
vergent, Joan Carles Paredes. Tot 
i opinar com el seu exsoci, el PSC 
es va abstenir contrariat perquè 
el govern no hagi comptat amb 
l’oposició per a l’elaboració de les 
ordenances. “No s’ha convocat 
la comissió informativa espe-
cífi ca on tots els partits hagués-
sim pogut fer les nostres apor-
tacions abans d’arribar al Ple”, 
va criticar la portaveu socialista, 
M. Carme Porro. En resposta a 
aquesta queixa, Gil es va compro-
metre a què l’any vinent les orde-
nances s’obrin a la participació no 
només dels grups municipals sinó 
també de la ciutadania.
El representant de la CUP, Gon-
zalo García, va votar en contra 

de la proposta del govern per-
què, en la seva opinió, “falten 
mesures per afavorir les per-
sones amb menys recursos 
econòmics”. Per la seva banda, 
la portaveu del PP, Eva García, 
considera que les ordenances 
proposades no ajuden a millo-
rar la situació. “La rebaixa de 
l’Ibi es queda només en un 3% 
quan podria ser molt més ele-
vada”, va criticar l’edil.
El president de l’Àrea Econòmi-
ca va cloure el debat dient que 
l’Ajuntament treballarà a partir 
d’ara en l’elaboració de les or-
denances del 2017 i que es durà 
a terme una experiència pilot de 
tarifació social a les escoles bres-
sol municipals. El Ple també va 

aprovar els plecs de condicions 
per a l’adjudicació de dues audi-
tories, una urbanística i una altra 
fi nancera, per tal de fer una diag-
nosi sobre la situació econòmica 
de l’Ajuntament i el planejament 
de la ciutat.

Nou regidor. A l’inici de la ses-
sió plenària Fernando Almansa, 
de C’s, va prendre possessió del 
càrrec en substitució de Carmen 
Romero, qui al setembre va re-
nunciar a l’acta d’edil per motius 
personals. “Només porto un any 
dedicat a la política i intentaré 
aprendre tot el que pugui i col-
laborar, en la mesura que sigui 
possible, amb el govern pel bé 
del poble”, ha dit Almansa. 

Sílvia Alquézar | Montcada

El Ple aprova els plecs 
dels concursos per 
adjudicar les auditories 
urbanística i econòmica 
anunciades pel govern

El projecte d’implementació de la tarifació social començarà a les escoles bressol a partir del gener

El govern aprova les ordenances fi scals 
de l’any vinent amb el suport de C’s i CiU 
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El nou regidor de C’s, Fernando Almansa, va prendre posessió del càrrec al Ple d’octubre en substitució de Carmen Romero

Laura Grau | Redacció

Una part dels terrenys que l’Ajuntament està 
obligat a expropiar són de titularitat municipal
Part dels terrenys que l’Ajuntament ha estat obligat 
a expropiar a les empreses Tort (al polígon la Gran-
ja), Foinvasa i RS Patrimoni (al polígon Can Tapio-
les) per un import total de 15 milions d’euros són 
de titularitat municipal i també de l’ACA, segons va 
explicar al Ple el president de l’Àrea Territorial, Jor-
di Sánchez (ERC). “Ens fa vergonya haver de dir 
que estem pagant metres que havien estat cedits 
al consistori; és una herència que hem rebut de 
l’anterior govern fruit d’una mala gestió”, va la-
mentar l’edil. Tot i reconèixer que hi ha sentències 
judicials que obliguen a pagar les expropiacions, el 
govern no renuncia a defensar els interessos muni-
cipals i, per aquest motiu, va dur al plenari la pro-
posta d’incoar els expedients d’atermenament corres-
ponents per fi xar els límits dels terrenys i evidenciar 
quina és la part de titularitat pública. La iniciativa va 
rebre el vot favorable de tots els grups. La portaveu 

del PP, Eva García, la va qualifi car de “positiva”, en la 
línia d’intentar reduir el cost a pagar als demandants. 
Gonzalo García (CUP) es va exclamar per la gravetat 
de la situació: “No ens entra al cap que a aquestes 
alçades l’Ajuntament no sàpiga quins són els seus 
terrenys”.
M. Carme Porro, portaveu del PSC i exalcaldessa, va 
assenyalar que habitualment les fi nques es mesuren 
quan es fan les actes d’ocupació, en aquest cas el pas-
sat mes de març. En defensa de la gestió de l’anterior 
govern, l’edil va al·legar que el problema venia de lluny. 
“Les mesures s’havien d’haver pres quan es va fer 
el planejament, al 1982”. Sánchez, però, va replicar 
que calia haver-ho fet quan es van iniciar els processos 
d’expropiació, al 2002. El president de l’Àrea Territorial 
confi a en què l’auditoria urbanística prevista determini 
les responsabilitats sobre aquest afer i ajudi a prevenir 
altres possibles demandes d’expropiació | PA

Mocions d’ERC 
en suport als 
imputats pel 9N 
i al president 
Companys

En l’apartat de mocions, dues 
de les més debatudes pel seu 
rerefons polític van ser les que 
va presentar el grup d’ERC. La 
primera, en solidaritat amb els 
tres encausats per haver posat les 
urnes en la consulta sobiranista 
del 9N i condemnant l’actitud 
de l’estat espanyol per portar als 
tribunals als representants polí-
tics que la van propiciar. La re-
gidora Montse Ribera (ERC) va 
defensar el text, que “aposta pel 
dret dels pobles a decidir lliu-
rement el seu futur”, va dir. El 
punt es va aprovar amb el suport 
d’ICV-EUiA-E, Círculo, CiU i la 
CUP, mentre que el PSC, C’s i 
el PP van votar-hi en contra. 
L’altra moció d’ERC feia refe-
rència a la necessitat de reparar 
la memòria del president de la 
Generalitat Lluís Companys en 
el 75è aniversari del seu afusella-
ment per part de l’exèrcit colpista. 
“Mentre d’altres països impli-
cats en la seva detenció, com 
França i Alemanya, ja ho han 
fet fa temps, l’Estat espanyol 
mai no ha dut a terme cap acte 
de reparació”, va lamentar Ribe-
ra. La moció va comptar amb el 
suport de tots els grups, excepte 
al PP, que hi va votar en contra, i 
C’s, que es va abstenir.

Moció de la PAH. Tots els grups 
municipals, a excepció del PP, 
van votar a favor d’una moció 
de la Plataforma d’Afectats per 
la Hipoteca (PAH), que propo-
sa un seguit de mesures perquè 
s’incloguin a la futura llei regu-
ladora del dret a l’habitatge que 
haurà d’aprovar el Congrés. El 
text el va presentar l’alcaldessa, 
Laura Campos, qui va elogiar la 
lluita del col·lectiu i va destacar 
l’esforç que està fent el govern 
local per ampliar el parc de pisos 
socials del municipi. La moció 
proposa, entre d’altres mesures, 
la dació retroactiva en pagament, 
la condonació del deute i l’elimi-
nació automàtica per part de les 
entitats bancàries –sense prèvia 
petició del titular– de les clàu-
sules declarades abusives per les 
Sentències del Tribunal Superior 
de Justícia de la UE.
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ANTIGA CERVESERIA

El govern tindrà en compte els suggeriments que puguin contribuir a millorar l’actuació

Transformar el solar de l’antiga 
cerveseria d’estiu del carrer Mon-
tiu en un parc sostenible que prio-
ritzi el públic infantil és l’essència 
del projecte que el 9 de novembre 
va presentar el govern municipal 
(ICV-EUiA-E, ERC i Círculo 
Montcada) en un acte obert a la 
ciutadania que va omplir de gom 
a gom la sala institucional de la 
Casa de la Vila.
L’alcaldessa, l’ecosocialista Laura 
Campos, el president de l’Àrea 
Territorial, el republicà Jordi 
Sánchez, i el cap de Projectes, Ori-
ol Parés, van explicar amb detall 
el disseny de l’espai, planifi cat per 
l’anterior govern (PSC-CiU), i al 
qual es podran afegir modifi caci-
ons atenent a les propostes assu-
mibles que pugui fer la ciutadania. 
A banda dels suggeriments que 
els assistents van fer verbalment i 
que el govern estudiarà, com ara 
la instal·lació de lavabos i de jocs 
infantils, els veïns poden dir la 

seva a través del correu electrònic 
projecte.cerveseria@montcada.org.

Parc urbà. La proposta, redactada 
pels tècnics municipals, manté la 
seva estructura original de jardí i 
de zona d’arbrat. L’accés al recinte 
es mantindrà al carrer Montiu, tot 
i que n’hi haurà un altre pel carrer 
Elionor, que disposarà d’una ram-
pa. El mur on hi ha l’actual porta 
principal se substituirà per una 
tanca metàl·lica i es construirà un 
paviment de llambordins creant 
una catifa que s’estendrà fi ns a la 
vorera, amb la intenció de vincu-
lar l’antiga cerveseria d’estiu amb 
l’edifi ci de la Casa Larratea, situat 
just davant. També s’ubicarà una 
nova pèrgola metàl·lica que servi-
rà d’estructura per a les arbustives 
enfi ladisses que es plantaran. L’es-
pai es tancarà a la nit per garantir 
el descans dels veïns.
L’actuació està pressupostada en 
150.000 euros que pagaran al 
50% l’Ajuntament i l’Àrea Me-

tropolitana i, un cop es liciti, es 
podria fer en un termini de dos 
mesos i mig. “Si tot va bé, a la 
primavera o a principi de l’es-
tiu, el parc estarà enllestit”, va 
dir Sánchez. El cost de la interven-
ció va ser considerat alt per part 
del públic assistent a la reunió, tot 
i que el govern va assenyalar que 
aquest és el preu de sortida i que 
les empreses que licitin tendiran 
a anar a la baixa. Les obres no 
inclouen actuar sobre el clavegue-
ram del carrer Montiu, com van 
reclamar alguns veïns. “Aquesta 
és una problemàtica que tenim 
a diferents punts del municipi i 
que requerirà una altra actua-
ció”, va dir el president de l’Àrea 
Territorial.
L’alcaldessa va agrair la presèn-
cia del nombrós públic assistent. 
“El d’avui és un exemple de 
com volem treballar com a 
govern, comptant amb la par-
ticipació de la ciutadania”, va 
assenyalar l’edil. 

Pilar Abián | Montcada

La reunió que es va convocar el 9 de novembre, a la Casa de la Vila, per presentar el projecte va aixecar força expectació

El projecte del nou parc urbà s’obre 
a les aportacions de la ciutadania

Els pressupostos generals de l’Es-
tat per al 2016 incorporen una 
partida econòmica de 300.000 
euros per actualitzar els estudis 
de viabilitat i d’impacte mediam-
biental dels projectes de soterra-
ment de vies a Montcada, l’Hos-
pitalet i Sant Feliu de Llobregat. 
La partida s’ha afegit als pres-
supostos després que el govern 
central hagi acceptat una esmena 
proposada pel grup parlamentari 
del PSOE.
“Valorem positivament l’apor-
tació per a aquesta actuació, 
prioritària per al govern, però 
som prudents perquè volem 
saber exactament a què es des-
tinaran aquests diners”,  ha ma-
nifestat l’alcaldessa, l’ecosocialista 
Laura Campos, qui també ha 
anunciat que l’executiu local dema-
narà una reunió amb el Ministeri de 
Foment i amb l’Administrador d’In-
fraestructures Ferroviàries (Adif), 
per tal que li expliquin l’objectiu 
d’aquest estudi, així com amb 
representants de les altres dues 
ciutats implicades, per defi nir 
una possible estratègia conjunta 
i un full de ruta per defensar els 
interessos dels tres municipis. 

Plataforma Soterrament. Per la 
seva banda, la PTJST també 
considera que cal ser prudents 

fi ns a conèixer més detalls del 
que s’ha aprovat, tot i que valo-
ra molt positivament la novetat 
perquè demostra que el projecte 
està viu. “En el moment en què 
l’Estat diu que s’ha d’actualit-
zar l’informe mediambiental és 
perquè considera que és execu-
table, tot i que tampoc no hem 
d’oblidar que som en període 
electoral”, ha dit Ramon Bueno, 
portaveu de la Plataforma.

Pla de treball. El govern i la PT-
JST han acordat la creació d’una 
taula de treball formada per tots 
els portaveus i tècnics municipals 
per tal de fer propostes i idees 
a desenvolupar que vagin enca-
minades a aconseguir el soterra-
ment. La primera reunió conjun-
ta es farà el 23 de novembre. La 
Comissió del Soterrament, que 
tindrà assignats recursos tècnics i 
estarà dotada econòmicament als 
propers pressupostos de l’Ajunta-
ment, estarà presidida per la ma-
teixa alcaldessa.
D’altra banda, el dia 24 el govern 
té previst reunir-se amb Janet 
Sanz, tinenta d’alcalde de l’Ajun-
tament de Barcelona de l’àrea 
d’Ecologia, Urbanisme i Mobili-
tat i regidora del districte de Nou 
Barris. La trobada servirà per 
plantejar que el projecte de soter-
rament comenci a Vallbona.

L’Estat actualitzarà l’estudi 
de viabilitat del projecte i el 
d’impacte mediambiental
L’Ajuntament i la Plataforma creen una taula de treball conjunta

Rafa Jiménez | Redacció

SOTERRAMENT DE L’R2
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ENTREVISTA A MONTSE RIBERA

Montse Ribera (ERC) és la res-
ponsable política de Serveis Ge-
nerals, departament vinculat a 
l’Àrea de Presidència que inclou  
la gestió dels Recursos Humans, 
la Policia Local, els sistemes in-
formàtics i de gestió i l’atenció 
ciutadana. A més, l’edil també és 
la cap visible de Comerç i Turis-
me. Modernitzar l’administració  
en temps de crisi és una de les 
seves principals fi tes.

L’Ajuntament ha d’afrontar en 
els propers mesos un procés de 
modernització obligat per llei. 
En quin punt es troba a hores 
d’ara?
Diria que a l’Edat de pedra i el 
més greu és que ens hem de si-
tuar al segle XXI ja, en aplicació 
de l’administració electrònica, 
la Llei de transparència i bon 
govern, la factura electrònica... 
La clau és tenir ben defi nits els 
procediments perquè la informà-
tica es nodreix dels sistemes de 
gestió. És un treball que es veurà 
d’aquí a un parell d’anys.

Des de fora, pot ser difícil d’en-
tendre.
El que vull dir és que estem treba-
llant amb eines del segle XIX no 
només tecnològiques, també pel 
que fa al funcionament intern i a la 
mentalitat. Un dels principals objec-
tius del nou govern és aconseguir 
un canvi profund de l’administra-

ció perquè tots els departaments 
treballin de forma transversal. Si 
aconseguim això, deixarem l’Ajun-
tament preparat per al segle XXI. 
D’acord amb aquesta fi losofi a, 
hem canviat la fi gura dels direc-
tors per la dels coordinadors.

Què implica aquest canvi?
Abans cada director defensava la 
seva àrea i prou. Nosaltres hem 
format un equip de quatre perso-
nes perquè coordini i treballi de 
forma transversal, tenint en con-
sideració la globalitat i prioritzant, 
per sobre de tot, el que és millor 
per al conjunt de l’Ajuntament. 
Aquest és el projecte comú que 
tenim els tres grups en el govern. 
Si volem traslladar a la ciutada-
nia els conceptes de participació, 
transversalitat, coordinació, visió 
global de poble, el primer que 
cal aplicar-los internament. Fer 
el contrari seria actuar de forma 
populista. 
Per això hi ha regidors de tots 
els grups a totes les àrees?
Exactament, així no hi ha reg-
nes de taifes i tots hem de donar 
comptes de la nostra gestió a la 
resta dels membres del govern.
Pel que fa a l’atenció ciutadana, 
també hi ha feina a fer?
No tanta, però sí hem de millo-
rar-la. A l’OAC falta donar-li la 
importància que té i potenciar 
que els punts d’atenció que hi 
ha als equipaments esdevinguin 
també petites ofi cines d’atenció al 

ciutadà. Això vol dir que hem de 
dotar el personal de les eines i de 
la formació necessàries per poder 
atendre els usuaris. Un altre dels 
objectius prioritaris és que l’Ajun-
tament tingui un web potent i 
accessible que permeti fer tota 
mena de tràmits online i sigui un 
canal de comunicació directe amb 
la ciutadania. 
Pel que fa als recursos humans, 
quina és la política del govern?
Per cobrir les necessitats més ur-
gents, hauríem de poder augmen-
tar la plantilla potser en una dese-
na de persones, però serà difícil 
perquè estem limitats per la llei 
de Racionalització i Sostenibilitat 
de les administracions públiques 
(LRSAL). Intentarem suplir les 
mancances optimitzant al màxim 
els nostres recursos. D’altra ban-
da, també estudiarem com ab-
sorbir, si és possible, alguns dels 
serveis que en el seu dia es van 
externalitzar. 

També hi haurà canvis a la Po-
licia Local?
Tenim un projecte per moder-
nitzar-la, fent que sigui un cos 
més preventiu que no pas san-
cionador. També volem crear 
una ofi cina de denúncies per 
evitar que, per delictes menors, 
els veïns s’hagin de desplaçar fi ns 
a la comissaria dels Mossos. I un 
altre objectiu és potenciar la seva 
presència als barris amb la visió de 
policia comunitària. Per cert, un 

canvi immediat serà el de l’ubica-
ció del cos que, previsiblement a 
partir del maig, es traslladarà a la 
Ferreria. 
Quines són les seves prioritats 
com a responsable de Comerç?
Primer, incentivar l’obertura de 
nous establiments i, per això, crea-
rem la fi nestreta única, per inten-
tar minimitzar els tràmits. Crec 
sincerament que fi ns ara no hi 
hagut interès per promoure el co-
merç local, ni per part de l’Ajunta-
ment ni d’alguns comerciants amb 
una mentalitat antiquada. Ara els 
més joves tenen un altre tarannà. 
Es traslladarà el mercat am-
bulant al Pla d’en Coll?
No estem tancats a cap proposta; 

això pot ser motiu d’una consulta. 
De fet, la primera que farem, amb 
caràcter vinculant, serà sobre el car-
rer Major. Deixem que hi circulin 
vehicles o el tanquem al trànsit?  
I turísticament, Montcada té 
potencial? 
I tant! La proximitat a Barcelona 
és una oportunitat perquè els tu-
ristes interessats pel Modernisme 
visitin llocs com la Casa de les 
Aigües. També tenim una joia del 
romànic, com l’església de Reixac, 
o el poblat ibèric, interessants per 
a d’altres veïns del Vallès. Hem 
de donar a conèixer el nostre pa-
trimoni i ja estem en converses 
amb l’Hotel Ciutat de Montcada 
per fer accions en comú.

Pilar Abián | Redacció

La responsable de Serveis Generals de l’Ajuntament liderarà la modernització que el consistori ha de complir per llei

‘Volem aconseguir un canvi intern profund 
per adequar l’administració al segle XXI’

Montse Ribera creu que, gràcies al seu patrimoni, el municipi té molt potencial turístic
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‘La primera consulta 
que farem serà per 
decidir com volem que 
sigui el carrer Major’

‘Hem de potenciar 
els punts d’atenció 
ciutadana i fer un web 
municipal potent’

‘Estem treballant amb 
eines del segle XIX no 
només tecnològiques, 
també de funcionament’
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Els Mossos mostren 
la Comissaria i donen 
consells de seguretat 
a la gent gran

.....També és notícia......................................

POLÍTICA MUNICIPAL
CDC critica el nou executiu en considerar que no 
té rumb i viu de les propostes de l’anterior govern

Convergència Demo-
cràtica de Catalunya 
(CDC), amb dos regi-
dors a l’Ajuntament, 
considera que el 
nou govern “va sen-
se rumb i viu de les 
propostes que enca-
ra s’estan executant 
de l’anterior man-
dat”. Aquest és el 
balanç que la forma-
ció en l’oposició ha 
fet dels primers 100 
dies de l’executiu, 
format per ICV-EUiA-E, ERC i Círculo Montcada. El portaveu convergent, 
Joan Carles Paredes, lamenta que el govern “no hagi presentat encara 
el Pla d’Actuació Municipal ni hagi obert cap procés participatiu, tal 
com havia promès”. L’altre regidor del grup, Daniel Moly, es pregunta 
quan pensa fer el govern la consulta ciutadana sobre la reobertura de 
les urgències mèdiques nocturnes i l’adhesió a l’Associació de Municipis 
per la Independència (AMI). Convergència també critica que l’execu-
tiu no hagi implementat la tarifació social en les ordenances fi scals del 
2016 i desaprova les auditories econòmica i urbanística que ha encarre-
gat. CDC insisteix que les prioritats de la seva formació són la dinamitza-
ció econòmica i el servei a les persones, dos objectius que, en opinió de 
Paredes, no es veuen per enlloc a la política del nou govern. “Han venut 
com una gran fi ta assumir les beques de menjador, quan això ja estava 
pressupostat per l’anterior govern”, ha dit l’edil | SA

Convergència, amb dos edils a l’oposició, fa balanç dels 100 dies de mandat

SÍ
LV

IA
 A

Q
U

ÉZ
AR

Els treballadors de la planta de 
Martorelles, entre els quals hi ha 
una desena de montcadencs, 
han ratifi cat l’acord al qual han 
arribat la direcció i el comitè 
d’empresa per garantir la viabi-
litat de la producció fi ns al juny 
del 2017 i evitar el trasllat a Sa-
ragossa. La planta va reprendre 
el 9 de novembre la producció 
després de 100 dies de vaga. El 
manteniment dels llocs de treball 
anirà acompanyat d’un Expedient 
de Regulació d’Ocupació (ERO) 
temporal que garanteix el 80% 
del salari net, més la totalitat de 
les pagues extraordinàries | RJ

CANONADA D’AIGÜES
Agbar manté la previsió de fi nalitzar les obres que està duent a 
terme a l’entrada al carrer Major a fi nal del mes de novembre

Les obres d’instal·lació d’una canonada per con-
nectar la xarxa d’abastiment d’aigua potable que 
està realitzant la companyia Aigües de Barce-
lona (Agbar) per sota del riu Ripoll compleixen 
amb els terminis previstos i, a l’espera dels re-
sultats de les proves de pressió, tot fa indicar 
que acabaran a fi nal de mes. Per la seva enver-
gadura, l’actuació ha obligat l’Ajuntament a fer 
canvis viaris provisionals al centre del nucli urbà, 
alguns dels quals tonaran en breu a la normali-
tat. A partir de la setmana del 16 de novembre 
s’obrirà el pas entre la passarel·la de vianants i 
el pont de vehicles i es traslladarà novament al 
seu lloc habitual la parada de d’autobús en di-
recció a Mas Rampinyo. Mentrestant, els opera-
ris d’Agbar seguiran treballant al carrer Joaquim 
Castellví | PA

La companyia està instal·lant un conducte que connecta la xarxa a ambdós costats del Ripoll 
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El govern presenta 
la nova fi gura del 
regidor de barri

Usuaris del Centre de Dia Sira 
i de l’Associació de Gent Gran 
Parc Salvador Allende han vi-
sitat la Comissaria local dels 
Mossos per conèixer les seves 
instal·lacions i rebre alguns 
consells de seguretat. Agents 
del cos els han explicat com 
evitar estafes o enganys. La ini-
ciativa promoguda per la policia 
autonòmica s’emmarca en la 
campanya de prevenció de de-
lictes dirigida a la gent gran | RJ

Els treballadors 
de Valeo posen fi  
a la vaga després 
d’arribar a un acord 
amb la direcció

El 23 de novembre (Casa de la 
Vila, 19h), el govern presentarà 
la nova fi gura del regidor de barri, 
amb la voluntat d’apropar la ins-
titució a la ciutadania. Cada edil 
tindrà assignat un barri al qual es 
desplaçarà de forma quinzenal 
per atendre les queixes i els sug-
geriments dels veïns | PA

Escons en blanc, a la 
recerca d’avals per a 
les eleccions estatals
Escons en blanc recull signatu-
res al municipi cara a obtenir els 
avals necessaris per poder pre-
sentar candidatura a les eleccions 
estatals. Els interessats a donar 
suport a la iniciativa poden fer-ho 
presencialment a l’Abi (Colon, 5), 
en horari de tarda. Els avals tam-
bé es poden fer a través del web 
esconsenblanc.org sempre i quan 
es diposi de signatura electrònica. 
Oferir una alternativa als electors 
que no senten identifi cats amb 
cap formació política és l’objectiu 
d’aquest partit que a les passades 
eleccions municipals va obtenir al 
municipi 241 vots | PAEQUIPAMENT PÚBLIC

La Diputació amplia el termini per a la fi nalització de 
les obres de remodelació del Centre Cívic de Can Cuiàs

La Diputació ha concedit fi ns al juny la pròrroga que l’Ajuntament havia 
demanat per fi nalitzar els treballs d’ampliació de l’equipament, tot i que la 
previsió municipal és que aquest es pugui obrir al públic a principi d’any. El 
projecte, impulsat per l’anterior govern municipal i pressupostat en 200.000 
euros, està sufragat per la Diputació que, inicialment, va marcar el 31 d’oc-
tubre com a data límit per acabar les obres | PA

Abertis Autopistes, responsable 
del manteniment de les vies ràpi-
des de la Generalitat, continuarà 
amb els treballs de sanejament a 
la C-33 a requeriment de l’Ajunta-
ment, després que la primera set-
mana de novembre un fragment 
del voladís exterior del viaducte es 
desprengués a sobre de l’aparca-
ment situat al carrer Carrerada, a 
prop de l’INS Montserrat Miró. El 
consistori ha demanat a l’empresa 
que revisi tota la part inferior de 
vial elevat que creua el municipi, 
des de la Carretera Vella fi ns al 
Font Freda. Els treballs es van ini-
ciar la nit de l’11 de novembre a la 
zona de l’autopista que passa per 
sobre del carrer Mossèn Joaquim 
Castellví | RJ

Abertis revisarà 
tota la part inferior 
de l’autopista C-33
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JORNADA FORMATIVA
La Diputació i el Col·legi d’Enginyers de Camins, interessats 
pel funcionament de la xarxa ciclable del municipi

Montcada va acollir el 13 de 
novembre una de les sessions 
del IX Curs d’Especialització 
en Gestió de la Mobilitat Local, 
organitzat per la Diputació de 
Barcelona i el Col·legi d’Engi-
nyers de Camins, Canals i Ports 
de Catalunya. Una trentena de 
tècnics, policies locals i respon-
sables polítics de diferents mu-
nicipis van participar en una xerrada dedicada a la gestió de la xarxa cicla-
ble impartida pel cap de Serveis Municipals, Juli Mauri, i en una sortida en 
bicicleta per conèixer les actuacions fetes a la xarxa ciclable de Montcada. 
Segons les últimes estadístiques, es constata que ha augmentat l’ús de 
la bicicleta com a mitjà de transport cap als polígons locals | RJ

Una trentena de tècnics i polítics participen en una trobada a la localitat

PARTICIPACIÓ CIUTADANA
Montcada Transparència insta la ciutadania a dinamitzar 
l’Observatori Ciutadà Municipal, recentment creat 
Montcada Transparència ha posat en marxa l’Observatori Ciutadà Municipal 
(OCM), ocmmontcada.org, un espai web que té com a principal objectiu 
posar a l’abast de la ciutadania la gestió de l’Ajuntament. A través d’aquest 
portal, el col·lectiu pretén fomentar el control extern de les institucions po-
lítiques i promoure auditories externes anuals per garantir la transparència 
i la participació. “Necessitem gent al grup de treball per poder fi scalitzar 
els comptes públics i no deixar-ho tot en mans del partits”, ha dit un dels 
membres de Montcada Transparència, Xavi Calvo. Els interessats es poden 
posar en contacte amb el col·lectiu a través del correu montcadatranspa-
rencia@gmail.com | PA
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Un dels objectius del nou equip 
de govern per a aquest mandat 
és realitzar tasques encaminades 
a conscienciar la ciutadania de la 
necessitat d’incrementar els com-
partaments cívics. Amb aquesta 
acció es vol aconseguir que, a 
més de millorar físicament l’en-
torn i la convivència veïnal, que 
això signifi qui un important estal-
vi econòmic per a la ciutat i, així, 
permetre destinar aquesta quan-
titat a altres necessitats socials. 
L’Ajuntament ha decidit lluitar fer-
mament contra els abocaments 
incontrolats a zones rústiques, 
que són un gran problema per 
a la ciutat. Montcada i Reixac té 
una gran superfície de zona na-
tural i és complicat tenir controlar 
tot l’espai. És una problemàtica 
que el consistori ha d’afrontar 
perquè generen brutícia i gene-
ren despeses no pressupostades. 
Per aquest motiu, l’Ajuntament 
realitzarà un gran esforç destinant 

més dotacions policials a aques-
tes zones per sancionar aquestes 
accions delictives. L’objectiu mu-
nicipal és conscienciar la ciutada-
nia que les runes s’han de portar 
a un gestor autoritzat, com ara les 
deixalleries. 
L’Ajuntament està treballant en 
una gran campanya per informar 
la ciutadania de la importància 
d’utilitzar la Deixalleria Municipal 
i el Servei de recollida de mobles. 
Actualment, de la recollida de 
voluminosos que realitza Serveis 
Municipals, un 80% dels mobles 
abandonats als carrers no obe-
eixen a cap trucada prèvia a la 
Brigada Municipal. Això provoca 
que els operaris no puguin pro-
gramar correctament la recollida 
de voluminosos i que aquests 
elements estiguin més temps a 
les voreres, donant una sensació 
de brutícia constant. Aquest és 
el gran repte municipal a canviar 
durant els propers anys.

>monogràfi c

CONVIVÈNCIA CIUTADANA

La col·laboració de la ciutadania és clau
per aconseguir una ciutat neta

ÀREA TERRITORIAL
Coordinació i redacció: Gabinet de Premsa
Més informació a www.montcada.cat

PRINCIPALS INFRACCIONS
Mobles, animals i brutícia al carrer són 
els principals comportaments incívics que 
incrementen les despeses en neteja

UNA SOLUCIÓ: LA DEIXALLERIA
La deixalleria, que obre de dimarts 
a dissabte, recull i tracta els residus 
aportats pels veïns

LAURA CAMPOS
ALCALDESSA

La convivencia i el civisme 
són un àmbit d’actuació fo-
na mental per al govern en 
el que és imprescindible la 
conscienciació ciutadana. El 
comportament res pectuós de 
la ciutadania amb les  normes 
de convi vèn cia pública no 
només fa ci lita les relacions 
socials i per sonals dels veïns, 
sinó que també evita unes 
despeses a l’Ajuntament que 
po den destinar-se a altres pro-
grames (serveis socials, via 
pública, cultura, etc.). El res-
pecte a les normes de con-
vivència es basa en petits 
gestos que estan a l’abast de 
tothom. Només cal posar-s’hi.

Civisme
i ciutadania

JORDI SÁNCHEZ
PRESIDENT DE L’ÀREA TERRITORIAL

Responsabilitzar i empoderar 
la ciutadania és el camí per a 
aconseguir un espai públic cí-
vic i de qualitat. La implicació 
veïnal en les millores del Rec 
Comtal o en la defensa del Pla 
de Reixac en són exemples. 
Hem de netejar, conscienciar, 
sancionar, construir espais pú-
blics de qualitat i d’ús cívic 
col·lectiu, però sobretot implicar 
la ciutadania, sense criminalitzar 
ni el jovent ni la marginalitat 
derivada de la desigualtat. Afron-
tant els problemes socials de 
fons, valorant les aportacions 
de la diferència i la dissidèn-
cia, reconeixent i gestionant el 
confl icte.

Tots som
ciutat

 Els cost de l’incivisme l’any 2014                                                                     
 REPOSICIÓ DE PLANTES   3.744,15 euros
 RECOLLIDA DE GOSSOS I GATS I LLIURAMENT 
 A LA PROTECTORA   87.134,91 euros

LLEUS
 Multa de 90 a 120 euros 
—Danyar arbres, plantes i fl ors

—Llençar papers i deixalles i embrutar els parcs

—Jugar a pilota a llocs no permesos, amb molèsties

—Llençar xiclets, burilles o cigarretes al carrer

—Llençar o abandonar deixalles o mobles a la via pública

GREUS
 Multa de 121 a 300 euros 
—Reincidència en infraccions lleus

—Pintades o grafi ts

—Ocupar la via pública sense autorització municipal

—Consum excessiu d’alcohol a la via  pública

MOLT GREUS
 Multa de 301 a 600 euros 
—Reincidència en infraccions greus

—Abocament de residus industrials

—Cremar papereres

 Infraccions a l’ordenança per fomentar la convivència cívica                                                        

Per dipositar tots els residus 
voluminosos, perillosos o 
contaminants...
La deixalleria de Montcada està situada 
al polígon de la Ferreria,
al c. Progrés, s/n (tel. 935 644 157). Els 
seus horaris són els següents:
de dimarts a dissabte, de 9 a 13.30 h
i de 16 a 19 h, excepte el dimecres
al matí, que està tancada.

 Dilluns matí: Montcada Nova.
Rbla. Països Catalans / Camí de la Font Freda

 Dimarts: Can Sant Joan. Pl. Bosc
 Dimecres: Montcada Centre. Pg. Rocamora
 Dijous matí: Terra Nostra. Pl. Poble
 Dijous tarda: Montcada Centre. Pg. Rocamora
 Divendres: Mas Rampinyo. C. Santa Fe
 Dissabte: Can Cuiàs. Centre Cívic. C. Geranis
Horari: de 10 a 13.30 h i de 16 a 18.30 h.
L’horari exclussivament de matí és de 10 a 13 h.

Deixalleria
Municipal

i cada dia, en un barri diferent, la

minideixalleria mòbil!
esidus 

i i

mm

 Despesa habitual de la neteja 
 —Servei de recollida de voluminosos   147.418,49 euros
 —Escombrada manual   715.378,73 euros
 —Escombrada amb vehicle auxiliar   126.857,28 euros
 —Neteja de repàs   245.052,69 euros
 —Neteja mecànica mixta amb aigua   69.046,12 euros

Servei gratuït de recollida
de mobles vells i voluminosos

Truca’ns!
No els abandonis!

935 642 815
Atenció telefònica:

de dilluns a divendres, de 9 a 14 h
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FIRA DEL COMERÇ I DE L’AIGUA
Una trentena d’establiments va participar 
el 7 i 8 de novembre a l’esdeveniment, 
organitzat per l’MCC al carrer Major

Montcada i Reixac vestirà els ar-
bres del carrer Major i la plaça 
de l’Església amb fragments de 
llana teixida de color lila per fer 
xarxa contra la violència de gè-
nere coincidint amb la celebració 
al municipi del Dia Internacional 
contra aquesta xacra social, que 
es commemora el 25 de novem-
bre. L’acte tindrà lloc el dia 24 i 
el punt de trobada serà davant de 
la Casa de la Vila, a les 18.30h. 
Els grups de dones de la ciutat, 
amb el suport del Consell Mu-
nicipal de la Dona, han dinamit-
zat l’activitat, que compta amb 
la participació de més d’un cen-
tenar de persones. “Estem molt 
contentes per la bona acollida 
que està tenint. En realitat, és 
una excusa per trobar-nos i 
parlar del tema”, ha explicat la 
regidora de la Dona i Polítiques 
d’Igualtat, Jessica Segovia (ICV-
EUiA-E), qui també ha destacat 
que una dels principals novetats 
d’aquest any és que el programa 
arribarà a tots els barris. 

Altres actes. El programa del 
25N, coordinat pel Consell de 
Dones, l’Ofi cina d’Atenció a la 
Dona (OAD) i l’Ajuntament, 
començarà el 20 de novembre, a 
les 17.30h, a la plaça del Poble de 
Terra Nostra, amb una enlairada 
de globus amb el nom de les víc-
times per violència masclista que 
s’han produït a l’Estat espanyol 

durant el 2015. Aquest mateix 
acte es repetirà el dia 23, a les 
17h, a la plaça Nicaragua de Can 
Sant Joan, i el dia 24, a les 17.30h, 
davant del Centre Cívic La Rib-
era. 
El dia de l’efemèride, la plaça de 
l’Església acollirà, a les 19.30h, la 
lectura del manifest de la Xarxa 
feminista i es guardarà un minut 
de silenci en record de les dones 
assassinades per violència de 
gènere. També hi ha prevista la 
lectura d’un poema a càrrec del 
cantautor montcadenc Pere Mer-
cader i una fl ashmob de sensi-
bilització contra aquesta xacra 
social, promoguda pel Casal Pop-
ular el Brot. Les persones que hi 
vulguin participar han de posar-
se en contacte amb l’OAD, per 
mitjà del correu electrònic ofi ci-
nadona@montcada.org o telefònica-
ment al 935 651 122. Les places 
són limitades. 

Més propostes. Altres actes del 
25N seran un taller de defensa 
personal al pavelló Miquel Pob-
let, de 10 a 13h, i la lectura d’un 
manifest a la pista esportiva de 
Can Cuiàs, organitzada pel Grup 
de Dones del barri (18h). A les 
19h, s’il·luminarà de lila l’Audito-
ri Municipal. El programa també 
inclou dues xerrades sobre la pre-
venció de la violència de gènere, 
a càrrec dels Mossos d’Esquadra. 
La primera tindrà lloc el 26 de 
novembre, a les 18h, a la bibliote-
ca Elisenda, i la segona, el dia 30 
a la mateixa hora, a la biblioteca 
de Can Sant Joan. 
D’altra banda, la Casa de la Vila 
acollirà el 26 de novembre i el 
2 de desembre, de 18 a 20h, un 
taller d’empoderament de les 
dones sota el títol ‘Les identitats 

que ens habiten’. Les inscripcions 
s’han de fer a l’OAD. També el 
dia 2, hi ha previst un cinefòrum 
a l’Auditori (19h) amb la projec-
ció del fi lm ‘Empieza en ti’, que 

comptarà amb la participació 
de la seva directora, Marta Ver-
gonyós. En el marc del 25N, el 
Consell Comarcal del Vallès Oc-
cidental organitza el tercer con-

curs de piulades ‘Què fas tu per 
no ser sexista?’, adreçat als joves. 
La Biblioteca Elisenda farà una 
exposició sobre la temàtica del 23 
de novembre al 2 de desembre.

Sílvia Alquézar | Redacció

25N

La celebració arribarà a tots els barris amb l’enlairament de globus en record de les dones assassinades durant aquest any

Montcada vestirà de lila els arbres del carrer 
Major per dir prou a la violència de gènere

Les dones de la Xic Can Cuiàs teixint els fragments de llana de color lila per participar a la iniciativa de vestir els arbres del carrer Major el 25N
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L’acte central del 
programa tindrà lloc el 
dia 25 de novembre a 
la plaça de l’Església

El Grup de Dones de Can Cuiàs participa a la I Marxa Estatal 

El Grup de Dones de Can Cuiàs 
va participar a la I Marxa Estatal 
contra la Violència de Gènere 
que es va fer el 7 de novembre 
a Madrid, organitzada per diver-
sos col·lectius feministes sota el 
lema ‘El terrorisme masclista és 
una qüestió d’estat’. La mobilit-
zació, que va aplegar milers de 
persones,  va començar davant 
del Ministeri de Sanitat i Serveis 
Socials i va fi nalitzar a la plaça 
d’Espanya. Els organitzadors 
van llegir un manifest en què 
el moviment feminista demana 
que es reformi la llei del 2004 
de violència de gènere perquè 

contempli totes les formes de 
violència contra les dones, no 
només les que es donen en l’en-
torn de les parelles o exparelles. 
Els col·lectius feministes van 

criticar el govern per retallar el 
pressupost destinat a eradicar 
aquesta xacra social. A la foto, 
les dones de Can Cuiàs que van 
participar a la manifestació | SA
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L’empresa Òptica Fàbrica, amb 
dos establiments al municipi, ha 
fet una donació de 1.646 ulleres 
per a la població que viu als cam-
paments de Tindouf, a Algèria. En 
l’enviament hi ha montures per a 
infants i adults valorades en prop 
de 25.000 euros. La iniciativa s’ha 
dut a terme a través de la Funda-
ció Ulls del món, una organització 
sense ànim de lucre que lluita con-
tra la ceguesa evitable als territo-
ris més vulnerables del món. “És 
la segona vegada que fem una 
donació per als més necessitats, 
m’agrada col·laborar”, ha mani-
festat el propietari de l’empresa, 
Xavier Camprubí.

Òptica Fàbrica fa una donació de 
prop de 1.700 ulleres per al Sàhara
L’empresa local ha fet el lliurament a través de la Fundació Ulls del món

SOLIDARITAT

Sílvia Alquézar | Redacció

Xavier Camprubí, propietari d’Òptica Fábrica, i María Carbajales, de la Fundació Ulls del món

FU
N

D
AC

IÓ
 U

LL
S 

D
EL

 M
Ó

N
R

AF
A 

JI
M

ÉN
EZ

L’Ajuntament organitza per cin-
què any consecutiu la campanya 
solidària de Nadal, enguany amb 
el lema ‘Regala il·lusions’, que 
pretén recollir material escolar i 
joguines per tal que uns 500 in-
fants del municipi –l’any passat 
van ser 417– de famílies desafa-
vorides puguin tenir regals en 
aquestes festes. La iniciativa la 
promouen diversos departaments 
de l’Àrea Social del consistori  
–Ciutadania, Educació i Serveis 
Socials– en col·laboració amb les 
entitats del municipi. Per a aques-
ta campanya, el consistori desti-
narà 16.500 euros, on s’inclouen 
una aportació de 3.600 per part 
de l’Obra Social “la Caixa”.
‘Regala il·lusions’ es va presen-
tar el 10 de novembre en un acte 
al qual van assistir l’alcaldessa, 
Laura Campos (ICV-EUiA-E); la 

presidenta de l’Àrea Social, Ana 
Ballesta (Círculo Montcada); la 
regidora de Ciutadania, Mónica 
Martínez (ICV-EUiA-E); la regi-
dora d’Educació, Jessica Segovia 
(ICV-EUiA-E), i en representació 
de l’Obra Social “la Caixa”, Agus-
tí Cañellas, director de l’àrea de 
negoci del Vallès Sud, que va es-
tar acompanyat per tres directors 
d’ofi cines locals.  
La ciutadania i les entitats hi po-
dran col·laborar amb la compra 
de llapis amb motius nadalencs 
que es posaran a la venda, al 
preu d’un euro, a partir del 23 
de novembre i fi ns passat Reis. 
Aquest llapis, del qual hi ha qua-
tre models i se n’han fet 1.500, es 
podrà adquirir a 13 establiments: 
els forns Nancy i Monroy, Ca 
l’Estrelleta, Flors Laia i Montse, 
Teixits Rotxe, llibreries Cabraboc 
i Papers, les farmàcies Recasens i 

Duran, Alimentació Susana, Mer-
ceria Sisquet i Marial. 

Aportacions. Les entitats poden fer 
donacions econòmiques o aportar 
material escolar nou i contes. Les 
persones que, a títol particular, 
vulguin donar material, ho po-
den fer contactant amb alguna de 
les entitats, associacions o partits 
polítics col·laboradors o bé, por-
tant els articles, també a partir del 
dia 23, als punts de recollida que 
s’habilitaran a l’edifi ci de l’Ajun-
tament (avinguda de la Unitat, 6) 
i a la Casa de la Vila (Major, 32). 
La data màxima per rebre el ma-
terial és el 15 de desembre. “No 
hi ha res més maco que poder 
regalar il·lusions als infants que 
tenen una situació desafavori-
da però tot el dret del món a 
gaudir del Nadal”, va comentar 
l’alcaldessa.

‘Regala il·lusions’ arribarà a uns 
500 infants en situació desafavorida
L’Ajuntament, en col·laboració amb l’Obra Social “La Caixa”, hi destina 16.500 euros

CAMPANYA SOLIDÀRIA

Rafa Jiménez | Redacció

L’acte de presentació de la campanya ‘Regala il·lusions’ es va fer el 10 de novembre amb representació de l’equip de govern i “La Caixa” 
L’Espai Kursaal acollirà del 17 de novembre al 18 de desembre l’expo-
sició ‘Els murs de la vergonya: destruïm barreres, construïm la pau’, 
del Grup Eirene, una associació pacifi sta, educativa i solidària que pro-
mou el respecte als drets humans. La mostra convida a fer un anàlisi 
dels diferents tipus de murs que aixequen els països per separar, mar-
ginar i evitar la pobresa, la fam i les desigualtats, i refl exionar i prendre 
consciència de les seves conseqüències | SA 

> Exposició sobre ‘els murs de la vergonya’

Aquesta iniciativa que promou el Banc dels Aliments tindrà lloc els 
dies 27 i 28 de novembre. Cáritas Montcada col·labora amb aquesta 
acció solidària amb voluntaris i els punts de recollida seran els se-
güents supermercats: els Condis dels carrers Lleida, Montiu i Viver; el 
Dia situat al barri de Can Sant Joan; els dos Mercadona, un al centre 
comercial El Punt de Mas Rampinyo i l’altre a Can Cuiàs; el Capabro 
del carrer Jaume I i el Sorli Discau, ubicat al carrer Clavell | RJ 

> El Gran Recapte tindrà vuit punts de recollida

La ciutadania ha demostrat el seu costat més solidari amb la donació 
d’uns 400 kg de mantes i roba d’abric per als milers de refugiats que 
es troben en situació precària al centre d’Europa. La recollida, que en 
el cas de Montcada s’ha fet durant quatre dies a la Casa de la Vila, s’ha 
emmarcat en la campanya ‘Catalunya amb els refugiats’, promoguda 
per una desena d’entitats socials, culturals i ONG’s | RJ 

> Resposta massiva per ajudar els refugiats

El grup Gòspel Gràcia actuarà el 28 de novembre al Kursaal (19h) en 
el marc del concert solidari que la Regidoria de Cooperació i Solidari-
tat organitza abans de les festes de Nadal. Enguany, la recaptació es 
destinarà a l’ACNUR per ajudar els refugiats que arriben a Europa. Les 
persones interessades ja poden comprar les entrades –5 euros antici-
pades i 7 a taquilla– a l’Auditori i al web www.mirteatres.cat. També hi 
haurà fi la zero per fer aportacions econòmiques | SA

> A la venda les entrades per al gòspel solidari
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La Regidoria de Ciutadania ha organitzat diferents actes amb motiu 
del Dia Mundial dels Drets dels Infants, que se celebra el 20 de no-
vembre. L’acte central d’aquesta efemèride tindrà lloc el dia 29 a la 
plaça de l’Església, amb una festa (d’11 a 14h) amb jocs gegants al 
carrer sobre els drets dels infants i una xocolatada de comerç just 
(12.30h). El dia 11, es va fer a la Biblioteca Elisenda una ‘Hora del 
Conte’ dedicada als drets de la canallla a càrrec de la companyia 
Vivim del cuentu i, el dia 20, la Biblioteca de Can Sant Joan (Turó, 
45) acollirà una sessió, sota el títol ‘El nen que dibuixava gats i al-
tres contes’ (18h), amb la narradora Susana Tornero | RJ

Xocolata i jocs per celebrar els Drets dels Infants

El Ple de l’Ajuntament va apro-
var el 29 d’octubre una moció 
presentada per l’equip de govern 
(ICV-EUiA-E, ERC, Círculo 
Montcada) que exigeix a la Ge-
neralitat habilitar per a aquest 
curs les partides pressupostàries 
necessàries per atorgar les be-
ques menjador del tram variable. 
Aquest text arriba després que el 
consistori hagi decidit, malgrat 
no tenir les responsabilitats al 
respecte, concedir 85 ajuts que 
estaven pendents de confi rmació 
per falta de pressupost. “Reivin-
diquem que no pot haver cap 
nen o nena amb dèfi cits ali-
mentaris”, va dir la regidora de 

Serveis Socials i Polítiques d’In-
clusió, Mar Sempere (Círculo). 
La moció també parla de l’acord 
del Parlament del 2013 sobre la 
pobresa infantil per evitar que 
cap infant no es quedi sense una 
beca de menjador per limitacions 
pressupostàries. 

El Ple insta la Generalitat 
a pagar els ajuts pendents 
La moció del govern local es va aprovar per unanimitat

BEQUES DE MENJADOR

Laura Grau | Redacció

L’alcaldessa, Laura Campos, i la 
regidora d’Educació, Jessica Se-
govia, ambdues d’ICV-EUiA-E, 
han demanat suport econòmic 
i recursos tècnics a la Diputació 
per tal de tirar endavant projectes 
per millorar la qualitat de l’ense 
nyament al municipi. Ambdues 
edils es van reunir a principi del 
mes de novembre amb el diputat 
d’Educació de l’ens supramunici-
pal, Rafael Homet, per tal de po-
sar en comú les demandes locals 
i els programes de subvencions i 
el suport que pot oferir la Diputa-
ció en l’àmbit educatiu. “Ha estat 
una reunió profi tosa i valorem 
positivament la predisposició 

del diputat a col·laborar amb 
nosaltres”, ha expressat Sego-
via.

Demandes municipals. Des del 
consistori s’ha sol·licitat suport 
per millorar el programa de 
transició escola treball, el Diltet, 
per ampliar-lo a alumnes de pri-
mer d’ESO susceptibles de patir 
fracàs escolar i també per acom-
panyar joves amb necessitats 
educatives especials. En l’àmbit 
de la discapacitat, s’ha sol·licitat 
la dotació de recursos tècnics i 
econòmics per atendre els infants 
amb necessitats especials. En 
educació de 0 a 3, l’Ajuntament 
ha demanat a la Diputació que 

s’incrementi l’aportació econòmi-
ca per cada plaça de llar d’infant. 
“Actualment és de 800 euros i la 
considerem insufi cient per a la 
qualitat en l’ensenyament que 
mereix aquesta franja d’edat”, 
ha dit la regidora. 
Altres peticions locals són pro-
grames per acompanyar els in-
fants i joves que canvien de cicle 
–com el pas de l’escola bressol a 
P3 i de sisè de primària a primer 
d’ESO–, projectes participatius 
amb la infància i recursos econò-
mics per impulsar el Pla Educatiu 
d’Entorn, una iniciativa que vol 
començar a implementar la Regi-
doria d’Educació al municipi al 
llarg d’aquest curs.

L’Ajuntament demana suport a la 
Diputació per a millores educatives
El consistori ha sol·licitat ajut per reforçar àmbits com la transició de l’escola al treball

PROJECTES EDUCATIUS

Sílvia Alquézar | Redacció

La regidora de Serveis Socials, Mar Sempere
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El bon temps va animar la ciuta-
dania a visitar el cap de setmana 
del 7 i 8 de novembre la trentena 
de negocis repartits en 40 carpes 
que van participar a la V Fira del 
Comerç i de l’Aigua, que va tenir 
lloc al carrer Major i a la plaça 
de l’Església. Des de Montcada 
Centre Comerç (MCC), orga-
nitzadora d’aquesta activitat en 
col·laboració amb l’Ajuntament, 
s’ha fet una valoració positiva 
del nombre de visitants, tot i re-
conèixer que s’esperava una ma-
jor afl uència de públic durant el 
diumenge. “No estic descontent, 
però m’agradaria estar més sa-
tisfet”, ha valorat el president de 
l’MCC, Manuel Moreno. L’enti-
tat no ha volgut donar xifres de 
participació i només ha aportat la 
dada que es van recuperar 4.000 
tiquets dels infl ables dels 15.000 
que es van repartir. “És una 
bona xifra que demostra que 
les activitats destinades als més 
petits, com els tallers, sempre 
tenen una gran resposta per 

part del públic”, ha dit Moreno, 
qui ha valorat molt positivament 
l’afl uència al ‘Planetari’, una de 
les novetats d’aquesta edició de 
la fi ra que consistia en una cúpu-
la portàtil que permetia que els 
més petits veiessin projeccions 
d’estels.

Altres activitats. Durant el dissab-
te, la plaça de l’Església va ser l’es-
cenari de la ‘festa de l’aigua’, acti-
vitat que, amb la col·laboració de 
l’empresa Aigües de Barcelona, 
va permetre que els més petits 
gaudissin amb diferents jocs 
aquàtics. A la tarda, el públic va 
poder assistir a les actuacions de 
diferents grups de l’escola Cirqs 
Dance Studio i de l’Associació
Cultural Mayna. 
En la vessant comercial, el màxim 
responsable de l’MCC també ha 
fet una valoració positiva, tot i 
que, segons el seu punt de vista, 
aquesta fi ra no es fa amb l’ob-
jectiu de vendre sinó de donar a 
conèixer els negocis entre la ciu-
tadania. “És la fi ra que volem, 

que sigui neta i oberta, i que 
no tapi l’oferta comercial que 
hi ha als aparadors del carrer 
Major”, ha indicat Moreno.
Des de l’Ajuntament, que ha col-
laborat en l’organització de la 
Fira, s’anima l’MCC a fer més fi -
res durant l’any per promocionar 
el comerç local. “Estem d’acord 
amb qualsevol acció que ser-
veixi per dinamitzar l’acti-
vitat comercial al municipi
i estem disposats a continuar 
col·laborant amb el que faci 
falta”, ha comentat Montserrat 
Ribera, regidora de Comerç i 
Turisme (ERC). 

L’MCC fa un balanç 
positiu, tot i reconèixer 
que esperava més públic

V FIRA DEL COMERÇ I DE L’AIGUA

L’esdeveniment va tenir lloc els dies 7 i 8 de novembre  

Rafa Jiménez | Montcada

El bon temps que va fer dissabte al matí va animar la gent a visitar les diferentes parades dels comerciants a la recerca d’ofertes interessants

L’associació sociolaboral An-
dròmines organitzarà el 21 de 
novembre la cinquena edició del 
Mercat d’Intercanvi, que tindrà 
lloc a la plaça de l’Església de 10 
a 14h. Les persones interessades 
podran participar aportant i inter-
canviant qualsevol dels productes 
exposats, ja sigui roba, joguines, 
llibres o altres objectes. A partir 
de les 11h començaran els tallers, 
entre els quals destaquen un so-

bre roba i un altre que consistirà 
a fer embolcalls per als regals de 
Nadal amb plàstics reciclats. El 
Mercat d’Intercanvi comptarà un 
any més amb la col·laboració de 
la Xarxa d’Intercanvi de Conei-
xements de Can Cuiàs. L’esde-
veniment coincideix amb la cele-
bració de la Setmana Europea de 
la Prevenció dels Residus. L’acte 
acabarà amb un aperitiu popular 
preparat pels voluntaris i els tre-
balladors d’Andròmines.

Andròmines organitza 
el 5è Mercat d’Intercanvi

REINSERCIÓ SOCIAL

Les parades s’instal·laran a la plaça de l’Església el dia 21

Sílvia Alquézar | Redacció
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La Xic Can Cuiàs va fer l’any passat un taller d’arbres de Nadal per als més petits

Arriba la Fira Medieval a Montcada Nova 

L’AV de Montcada Nova-Pla 
d’en Coll organitza per primer 
cop una Fira Medieval, que 
tindrà lloc els dies 14 i 15 de 
novembre a la rambla dels Paï-
sos Catalans i al camí de la Font 
Freda. Dissabte, l’horari serà 
de 10.30 a 21h i diumenge, 
de 10.30 a 19h. La iniciativa 
compta amb la col·laboració de 
l’Ajuntament a nivell logístic.
La previsió és que hi hagi prop 
d’una cinquantena de parades 
d’alimentació i artesania ambi-
entades al món medieval i tam-

bé es programaran activitats 
per als més petits com infl ables 
i un carrusel, així com espec-
tacles de carrer. Hi haurà un 
petit corralet amb animals do-
mèstics i els més petits podran 
fer passejades amb cavalls.  “El 
nostre objectiu és tenir reper-
cussió a nivell comarcal i que 
vingui gent d’altres municipis 
perquè vegin que Montcada 
és un poble viu”, ha comen-
tat Joan Alemany, president 
de l’AV de Montcada Nova-Pla 
d’en Coll  | RJ
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Un programa de pseudoperio distes 
que intenta apropar-se a l’actualitat 
local i la cultura i que té com a fi l 
conductor una entrevista a un per-
sonatge més o menys conegut de 
Montcada. Aquest és el resum que 
fan del programa ‘No hay opción’ 
els seus creadors: Daniel Ruiz i Da-
vid Zapata, a la redacció i locució, 
i Joan Rodríguez, al control tècnic. 

La raó del títol té a veure amb la 
fi losofi a del programa: “A la vida 
hi ha situa cions que t’obliguen a 
posicionar-te en un sentit i no en 
un altre perquè, des d’un punt 
de vista humà, no queda una 
altra possibilitat”, explica Zapa-
ta, qui cada setmana planteja als 
entrevistats tres preguntes iguals: 
el seu racó preferit de Montcada, 
com veu la ciutat i si no ha tingut 

cap opció en algun moment de la 
vida. Fins ara han passat pel pro-
grama personatges com el profes-
sor de teatre Climent Sensada, la 
regidora Jessica Segovia i l’activista 
contra el càncer Manuela Muñoz, 
entre d’altres. L’equip també comp-
ta amb tres col·laboradors: Dani 
Moly, que fa la secció d’història; 
Pepe Molina, que parla de ciència, i 
José Manuel Jiménez, de cinema. 

Daniel Ruiz, David Zapata i Joan Rodríguez són els tres components de l’equip que fa possible cada setmana l’espai radiofònic ‘No hay opción’

L’espai ‘No hay opción’ aposta pel 
gènere de l’entrevista i per la cultura
El programa, que s’estrena aquesta temporada, s’emet tots els dijous, de 20 a 21h

MONTCADA RÀDIO

Laura Grau | Redacció
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El cicle sobre alimentació 
infantil, organitzat per la Bi-
blioteca Elisenda, va fi nalitzar 
el 6 de novembre amb un 
taller familiar –a la foto– per 
ensenyar als infants quins 
aliments són saludables i 
quins no. D’altra banda, la 
infermera pediàtrica Montse 
Delgà va impartir el dia 3 a 
l’equipament municipal una 
xerrada sobre alimentació saludable en què va oferir pautes per pro-
porcionar a la canalla una dieta completa, defensant els benefi cis i la 
importància de la dieta mediterrània i recomanant a les famílies que, 
almenys, intentin fer un àpat plegats al dia | RJ

> Acaba el cicle sobre l’alimentació infantil

La secció local de l’Associació Espanyola Contra el Càncer (AECC) i 
l’AV de Font Pudenta organitzen el 24 de novembre una xerrada sobre 
els aspectes psicosocials del càncer de mama. La conferència anirà 
a càrrec de la psicooncòloga Marina García i començarà a les 17h al 
local de l’entitat veïnal  | SA

> Xerrada sobre el càncer de pit a Font Pudenta

L’Ajuntament, amb el suport de la Diputació de Barcelona, durà a ter-
me un estudi sobre el grau de participació i satisfacció dels usuaris 
del Casal de Gent Gran Casa de la Mina. El 18 i 19 de novembre es 
farà una enquesta per copsar l’opinió d’alguns socis, els responsables 
del servei, els dinamitzadors de les activitats i alguns veïns dels barris 
propers que no siguin usuaris del centre. L’objectiu és conèixer quines 
són les necessitats de les noves generacions de gent gran per adaptar 
l’oferta de l’equipament municipal als nous temps. El projecte compta 
amb la col·laboració de la Fundació Envelliment Pi i Sunyer i la Univer-
sitat Autònoma de Barcelona  | SA 

> Enquesta per millorar el Casal de la Mina

SÍ
LV

IA
 A

LQ
U

ÉZ
AR

R
AF

A 
JI

M
ÉN

EZ

L’Ajuntament de Montcada i 
Reixac ha mostrat el seu suport 
cap a les víctimes de la talido-
mida –agrupades en l’associació 
Avite– “per la seva lluita in-
cansable a favor dels afectats 
per aquest fàrmac a Espanya 
i pel deute històric que el nos-
tre país té amb els afectats i 
els seus familiars des de fa 60 
anys”, indica el text de la moció 
que es va aprovar per unanimi-
tat al Ple del 29 d’octubre. Avite 
està promovent mocions similars 
a 8.000 ajuntaments de l’Estat 
espanyol després que el Tribunal 
Suprem exonerés la farmacèutica 
alemanya Grünenthal –fabricant 
de la talidomida– a indemnitzar 
els afectats. 

Pensions. María García, membre 
d’Avite i promotora de la moció a 
Montcada, va agrair als regidors 
del Ple el seu suport i va recor-
dar que la majoria de víctimes 
vives de la talidomida que que-
den a Espanya sobreviu gràcies 

als ajuts familiars , però no té cap 
suport de l’Estat. En aquest sen-
tit, la moció no només insta els 
laboratoris alemanys a compen-
sar les víctimes, sinó que també 
commina l’Estat espanyol a con-
cedir una pensió vitalícia als afec-
tats, com s’ha fet a d’altres països 
del món. “Hem de pensar que 
els afectats ens fem grans i el 
nostre futur és incert a causa 

de les seqüeles progressives de 
les malformacions, que s’afe-
geixen al dolor moral i emo-
cional”, va dir García, qui va 
manifestar la voluntat de seguir 
lluitant “amb honor i dignitat 
perquè algun dia es faci justí-
cia amb nosaltres”. Avite ja ha 
anunciat que acudirà al Tribunal 
Constitucional i al Tribunal de 
Drets Humans d’Estrasburg.

La montcadeca María García, membre d’Avite, durant la seva intervenció al plenari d’octubre

Montcada i Reixac se solidaritza 
amb les víctimes de la talidomida
Els afectats per aquest medicament reclamen pensions vitalícies a l’Estat espanyol

PLE D’OCTUBRE

Laura Grau | Montcada
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Circular en monopatí
En resposta al dubte que planteja-
va al número anterior la veïna Lola 
Pozanco sobre l’ús adequat del mo-
nopatí voldria fer les consideracions 
següents. Els patins, monopatins, 
patinets o altres aparells similars, 
d’entrada, no són considerats vehi-
cles i, per tant, no poden anar per la 
calçada, així ho recull el Reglament 
General de Circulació en el seu arti-
cle 121.4. Sí que estan autoritzats a 
circular per les voreres però sempre i 
quan no provoquin cap confl icte amb 
el pas dels vianants que, evident-
ment, tenen prioritat. 
No hem d’oblidar que aquest tipus 
d’aparells pot suposar un risc afegit 
per a la resta d’usuaris de les vies, a 

causa de la velocitat i rapidesa dels 
desplaçaments i també pel seu vo-
lum. Així doncs, amb sentit comú, 
poden ser utilitzats sense problema. 
Agraïm la seva carta que, a més 
d’aclarir dubtes, també ens ajuda a 
fer pedagogia.

Montse Ribera
Regidora de Serveis Generals 

Problema resuelto
Después de un par de semanas de 
distintos contactos entre la dirección 
de la escuela Mas Rampinyo y al-
gunas de las familias afectadas por 
la fi nalización del horario lectivo en 
Montcada Aqua el día que los alum-
nos de primero tienen piscina, fi nal-
mente hemos llegado a una solución 

al problema que hace dos números 
denuncié en esta misma publicación. 
Las familias afectadas agradecemos  
su apoyo al equipo directivo del cen-
tro por su disponibilidad a la hora de 
encontrar una solución y a La Veu por 
habernos dado el espacio donde ex-
poner el problema.

Emiliano Speranza
Mas Duran 

Antiga cerveseria
Celebro que fi nalment l’antiga cer-
veseria passi a ser un parc públic. 
Després de veure durant tants anys 
com s’havia degradat l’espai sent un 
niu de brutícia, ara per fi  el podrem 
aprofi tar per passar una bona estona 
i, sobretot, com a parc infantil, molt 

necessari tenint en compte la man-
cança que hi ha en el centre de la ciu-
tat. Només cal veure la saturació que 
hi ha al de la plaça Lluís Companys 
que, per cert, també necessitaria una 
remodelació urgent. Tornant a l’anti-
ga cerveseria i, ja que el govern ha 
obert la porta a recollir suggeriments, 
m’agradaria fer una aportació. Com hi 
haurà una entrada al parc per carrer 
Elionor, potser és un bon moment per 
col·locar a la calçada bandes reduc-
tores de velocitat; les voreres són molt 
estretes i el carrer, molt transitat. En 
previsió que es faci un accés al parc 
per on entrarà i sortirà molta canalla, 
prenguin mesures al respecte.  

R. B.
Montcada

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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>Editorial
Cimentera
Des d’un inici els tres grups 
en el govern (ICV-EUiA, ERC 
i Círculo) han deixat clar que 
un dels seus objectius passa 
perquè la cimentera, ubica-
da al Turó de Montcada des 
del 1917, cessi la seva acti-
vitat al municipi. Aquest po-
sicionament ha fet que les 
relacions amb la direcció i el 
comitè d’empresa siguin més 
aviat tenses i es vagin com-
plicant a mesura que passa el 
temps. Fidel al seu programa, 
l’executiu està fent totes les 
accions al seu abast per tal de 
demostrar que la cimentera no 
pot continuar a 150 metres del 
barri més proper tot i que, de 
moment, no estan donant el 
resultat esperat. La més recent 
ha estat demanar a la Genera-
litat que no donés a Lafarge 
l’autorització mediambiental 
que va rebre en el seu dia per 
poder valoritzar residus i que 
sengles sentències judicials, 
primer del TSJC i després del 
Suprem, han anul·lat per errors 
en la tramitació. Amb quin ar-
gument? Doncs amb un estudi 
sonomètric de la Diputació, se-
gons el qual l’empresa supera 
el nivell de soroll que fi xa el 
mapa acústic de la ciutat. La 
Generalitat, però, ha desesti-
mat l’al·legació. Un nou capí-
tol d’un estira i arronsa que es 
preveu llarg i  feixuc.

La propera edició de 
‘La Veu’, el 27 de novembre

anuncis gratuïts                             
Tel. 935 726 474  
 ae: som@laveu.cat

Lloguer.  Plaça d’aparcament al carrer 
Lleida ( Edifi ci Vilagut) entrada per la Ca-
rrerada.  Preu económic, Tel. 564 26 88  i  
650 38 71 08. 
En venda. Dues estufes de butà, una de 
llenya i restes de llenya. Preu a convenir. 
Tel. 936 911 336.
En venda. Dues televisions amb TDT. Preu 
a convenir. Tel. 936 911 336.
Lloguer.  Plaça de pàrquing al carrer Cla-
vell, 75. Tel. 935 640 522.
Lloguer. Plaça de pàrquing, al costat de la 
plaça de l’Església. Bon preu, cotxe mitjà. 
Tel. 625 569 938.
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Portaveus municipals
laveu.cat/latevaveu

Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

M. Carmen Porro Óscar Gil David Gerbolés

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Copia... i segueix

Quan vam assumir la responsabilitat de formar 
un nou equip de govern, vam començar a de-
tectar que moltes de les coses que pensàvem 
que estaven consolidades i funcionant, en rea-
litat estaven podrides i totalment paralitzades. 
Els problemes d’un desgovern que no ha tin-
gut alcaldessa durant més de tres anys han 
fet que el nostre Ajuntament derivés en una 
entitat completament “zombifi cada”, que no-
més tirava endavant per la bona voluntat dels 
tècnics de la casa.
Sorprenentment, ens trobem amb declaracions 
que volen vendre fum sobre la feina feta per 
PSC-CiU. Ens hauria agradat trobar un Ajun-
tament sanejat i operatiu per tal de poder co-
mençar a executar immediatament els nostres 
programes mitjançant el PAM, que estarà molt 
aviat a disposició de tothom. Us podem asse-
gurar que no serà una eina propagandística per 
vendre projectes impossibles. On és la residèn-
cia Les Vinyes? I on són tantes coses que van 
posar per escrit al PAM 2011-2015? És difícil 
trobar propostes que s’hagin executat. Nosaltres 
farem un PAM de debò, realista. I sí, recuperem 
projectes com el de l’antiga cerveseria del carrer 
Montiu com un espai verd públic. Aquest espai 
tantes vegades promès pel govern PSC-CiU, que 
va posar en mans dels especuladors fa uns anys 
per fer blocs de pisos.

Corregint el desgovern

Lamentablemente hemos visto estos últimos días 
cómo el equipo de gobierno local se ha situado 
al lado de los que tratan a día de hoy de dar un 
golpe de Estado en España. Hemos visto cómo 
partidos que se llenan la boca de ser de izquier-
das se han alineado con los campeones de los 
recortes sociales y con los que, como mínimo, 
nos han robado a todos los catalanes el 3% en 
mordidas a la obra pública. El equipo de gobierno 
en pleno aprobó la moción presentada por ERC 
en defensa de Artur Mas, Irene Rigau y Núria de 
Gispert, todos ellos acusados de obstrucción a la 
justicia, prevaricación y malversación de fondos 
públicos, todos ellos delitos muy graves perpetra-
dos con la ilegal consulta del 9N. Consideramos 
muy grave que algunos traten de intimidar a los 
jueces, vemos con “sorpresa” cómo algunos 
se quejan ahora de la politización de la justicia, 
pero no hicieron nada en Madrid cuando fueron 
llave de gobierno. Las leyes se cumplen, las que 
gustan y las que no. Porque no hay democracia 
sin ley. Lamentamos, como ya dijimos antes, que 
el equipo de gobierno se haya puesto del lado 
de los que llaman a la desobediencia desde un 
coche ofi cial. Debería saber que es el gobierno 
de todos los ciudadanos y no el de unos pocos 
que, a día de hoy, quieren perpetrar un golpe 
de Estado. Dentro de la ley podemos hablar de 
todo, fuera de ella no nos encontrarán.

Fuera de la ley

El govern de la nostra ciutat ha començat 
a portar al Plenari acords econòmics per al 
proper any. Al Ple d’octubre va presentar les 
ordenances fi scals i les bases reguladores 
per a les subvencions a les entitats i continua 
en la mateixa línia que ja vàrem denunciar 
al nostre escrit de setembre. Quan el PSC hi 
era al govern, es feia la comissió informativa 
amb 15 dies d’antelació per informar l’oposi-
ció i que aquesta tingués temps d’estudiar les 
ordenances i, si ho considerava, fer-hi aporta-
cions. Aquest govern no ens ha convocat. Tot 
i això, val a dir que no ha modifi cat gens les 
ordenances i les bases del 2014. Després de 
tants anys dient que volia ordenances amb 
tarifi cació social, la seva excusa és que no ha 
tingut temps. Aquesta vegada no ha fet ser-
vir l’herència en sentit negatiu, directament 
han copiat el que nosaltres fèiem. Quan un es 
presenta per governar, els deures han d’estar 
fets. No s’hi valen excuses, 4 mesos després 
de prendre possessió. També ens preocupa 
que no s’hagi endegat l’elaboració del Pla 
d’Actuació Municipal, ja que això pot suposar 
la pròrroga dels presuposstos actuals. Si el 
govern no té encara enllestit el Pla d’Actuació, 
tampoc tindrà les línies econòmiques priorità-
rias en què ha de basar el pressupost per a 
l’any vinent. El copiarà, també?

L’any 2006, dins la campanya “Salvem la Cerve-
seria”, l’AV de Montcada Centre va recollir més 
de 2.000 signatures per demanar que el solar del 
carrer Montiu es mantingués com a zona verda. 
Aquest espai, creat a fi nals del segle XIX com a 
jardí privat de la veïna Casa Larratea, corria el risc 
de desaparèixer per un conveni urbanístic que 
permetia construir-hi 28 habitatges. L’arribada de 
la crisi avortà l’operació i ara, un cop compensats 
els propietaris, la fi nca és municipal i ja hem po-
gut presentar al veïnat el projecte per conservar 
aquest pulmó verd al mig del nucli urbà com a 
jardí obert. Un projecte elaborat pels tècnics mu-
nicipals al fi nals de l’anterior mandat, sota l’ante-
rior equip de govern. Aconseguim així fi nalment 
que es mantingui l’espai verd, conservant  els 
arbres, obrint-lo al carrer Elionor, connectant-lo 
amb la Casa Larratea i amb un disseny sosteni-
ble que impliqui el mínim de manteniment. Pel 
que fa als usos, també volem cobrir les mancan-
ces de parcs infantils. Volem tenir en compte les 
necessitats dels infants i comptar amb les seves 
aportacions. Com diu el pedagog Francesco To-
nucci: “Una ciutat adaptada a les necessitats 
dels nens és millor per a tothom”. Volem un 
urbanisme participatiu, transparent, cohesiona-
dor i sostenible que preservi el patrimoni. Hem 
d’aprendre entre tots a millorar els processos 
participatius i a aplicar-los. Ho farem. 

Salvem la cerveseria

Sergi Martín Joan Carles Paredes Gonzalo Garcia

Transparència i bon govern

El cicle Montcada a Escena arriba a la seva no-
vena edició i ens mostra la gran vitalitat teatral 
que hi ha a la nostra ciutat. Si d’alguna cosa 
hem d’estar orgullosos com a poble és de la cul-
tura i, especialment, del nostre teatre, viu, actiu, 
solidari i reivindicatiu, un exemple a seguir per 
tots plegats. Montcada a Escena no només ha 
servit aquests darrers anys per donar a conèixer 
la diversitat dels grups i propostes teatrals que hi 
ha al municipi, sinó també per crear dinàmiques 
de complicitat, col·laboració i treball conjunt entre 
les diferents companyies. Un exemple d’aquesta 
complicitat és l’obra que tanca cada any el cicle 
i que protagonitzen actors dels diferents grups 
sota la direcció de Climent Sensada, artífex del 
gran èxit teatral de Montcada (som afortunats 
de tenir-te entre nosaltres). Aquest és el gran 
regal que ens dóna el teatre montcadenc i que 
tots i totes ens hauríem d’aplicar en tots els 
àmbits socials, culturals i polítics de la nostra 
ciutat. Tot i això, no podem obviar el mal mo-
ment que travessa el teatre del nostre país. La 
crisi pot ser la gran excusa, però la realitat té un 
altre nom, ignorància. D’ignorants és el fet de 
tenir un IVA cultural del 21%, no crear una llei 
de mecenatge justa i raonable i no creure en la 
riquesa que ens aporta la cultura com a socie-
tat. Feu costat al teatre, aneu al teatre! Visca el 
teatre, d’aquí i d’allà!

Montcada a Escena

Arriben els presupostos municipals i amb 
ells és necessari que, a més de canviar els 
mecanismes de participació i d’elaboració 
d’aquests, es doni pes a la transversalitat de 
gènere, per tal d’assolir un poble més just i 
igualitari. Per combatre el patriarcat des de 
les institucions, cal crear ponts entre aques-
tes i les condicions de vida reals de les do-
nes i no invisibilitzar el problema. Hem de 
trencar amb la visió andocèntrica i antife-
minista de moltes esferes de l’Administració 
i generar capacitat de maniobra pel canvi, 
com a exemple. Demanem coherència entre 
el discurs del nou govern i la utilització dels 
recursos de què disposa. Per això, entenem 
els presupostos participatius, com a eina molt 
important i efectiva si hi ha voluntat política 
de transformació, dinàmiques vinculants de 
participació i es genera un contingut feminis-
ta, que tingui en compte les tasques de cures 
i l’economia reproductiva. 
L’equip de govern no s’hauria d’aprofi tar dels 
procediments participatius, tal i com ve sent 
tradició política, oferint la participació al poble 
en processos que després no són vinculants 
i que han estat utilitzats per exonerar culpes 
i legitimar decisions preses amb anterioritat. 
Esperem que la voluntat de canvi es materia-
litzi més enllà de les paraules.

Amb perspectiva de gènere

La política, o més ben dit els polítics, han per-
dut gran part de la credibilitat, guanyant-s’ho 
a pols. Hi ha hagut corrupteles a tots el ni-
vells. De fet, no cal mirar gaire lluny, la nostra 
ex alcaldessa del PSC, Maria Elena Pérez, va 
ser condemnada a 7 anys d’inhabilitació per 
prevaricació. La gent està farta i amb tota la 
raó, però ja s’estan donant passes per canviar 
això. El dia 1 de gener del 2016 entrarà en vi-
gor als Ajuntaments la Llei de Transparència, 
que ja funciona a nivell autonòmic i estatal. 
És molt complicat explicar en un espai tan 
petit tot el que contempla aquesta llei, però 
l’esperit és que l’Administració tingui parets 
i butxaques de vidre. Es crearà un portal de 
Transparència on es penjarà tota la informa-
ció pública d’interès. S’habilitaran espais per 
tal que el ciutadà pugui demanar informació 
que no estigui disponible sense haver de mo-
tivar la consulta i aquesta informació s’haurà 
d’entregar amb l’única limitació de la llei de 
protecció de dades. 
Es crearan codis ètics d’obligat compliment 
i un llarg etcètera de millores de gestió. Fi-
nalment informar-vos que, tal com vàrem 
prometre, ja es poden consultar, al web de 
l’Ajuntament la declaració de béns dels regi-
dors de l’equip de govern i dels regidors de 
l’oposició que s’hi han volgut sumar.

Hace pocas semanas el gobierno municipal 
aprobó las ordenanzas, tasas e impuestos para 
2016. Para nuestra sorpresa todo sigue igual 
y un poco peor. Después de tantos años en 
la oposición, los partidos que ahora gobiernan 
la ciudad han decidido no rebajar ni un solo 
impuesto, han decidido hacer exactamente lo 
contrario a lo que decían hace 4 días. Ya han 
pasado 5 meses desde que cambió el gobier-
no y todavía no sabemos cuál es su proyecto 
de ciudad. Seguimos esperando noticias y la 
primera decisión que toman es mantener los 
impuestos como estaban hasta ahora. 
El gobierno de España a partir de la revisión ca-
tastral permitía que nos pudiéramos ahorrar un 
18% en el Impuesto de Bienes Inmuebles (IBI). 
Pues bien, el Ayuntamiento de Montcada ha de-
cicido incrementar el tipo impositivo para evitar 
que nos podamos benefi ciar de ese importan-
tísimo descuento que nos ofrecía el Ministerio 
de Hacienda. En unos momentos de ataque a 
la democracia por parte de los independentis-
tas mediante una declaración de tiranía, quiero 
aprovechar estas líneas pare decirles: Ni nos 
sacarán de España ni nos echarán de Catalu-
nya. Es un insulto a los catalanes que también 
nos sentimos españoles y al resto de españoles. 
Desprecian a los millones que queremos seguir 
siendo un gran pueblo: España.

Somos un gran pueblo: España

Jordi Sánchez

Eva García
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5è MERCAT D’INTERCANVI
Organitza: Andròmines

21 DE NOVEMBRE, 11 A 14H
PLAÇA DE L’ESGLÉSIA

13 l divendres
Teatre. ‘Idiota’, de la Cia. Sala Muntaner. 
Hora: 22h. Lloc: Teatre Municipal. Preu: 
12 euros anticipada/15 a taquilla.  

14 l dissabte
Visita. ‘La mançana de la discòrdia’. 
Hora: 11h. Lloc: : Consell de Cent/Pas-
seig de Gràcia. Organitza: Fundació 
Cultural.

Fira. Fira Medieval a la rambla dels Paï-
sos  Catalans (també diumenge). Orga-
nitza: AV de Montcada Nova-Pla d’en 
Coll.

Teatre. ‘Get back el musical’, del grup 
de Teatre La Salle Montcada. Hora: 22h.
Lloc: Teatre de l’escola. Preu: 5 euros.

15 l diumenge
Teatre. ‘El gat amb botes’, de la Cia. 
Campi qui pugui. Hora: 12h. Lloc: Kur-
saal. Preu: 4 euros.

17 l dimarts
Taller. ‘Què és això anomenat ciència?’, 
a càrrec d’Aura Didàctica. Hora: 18h. 
Lloc: Biblioteca Elisenda.

18 l dimecres
Xerrada. ‘Els secrets del colesterol’, a 
càrrec de Montse Estruch. Hora: 18h. 
Lloc: Casa de la Vila.

Hora del conte. ‘Espantem la por’, per 
a nens d’1 a 3 anys. Hora: 18h. Lloc: 
Biblioteca Elisenda. 

Xerrada. Xavier Colomé parla sobre un 
mapa de Montcada del s.XVIII. Hora: 
19.45h. Lloc: Fundació Cultural Mont-
cada (Major, 47).

19 l dijous
Xerrada. ‘Codis secrets’, a càrrec d’Òs-
car Font, dissenyador gràfi c i músic. 
Hora: 18h. Lloc: Biblioteca Elisenda. 

20 l divendres
Hora del conte. ‘El nen que dibuixava 
gats i altres contes’, a càrrec de Susana 
Tornero. Hora: 18h. Lloc: Biblioteca de 
Can Sant Joan.

Xerrada. ‘Astronomia per a grans i pe-
tits’, a càrrec de Fernando del Álamo, 
enginyer i divulgador científi c. Hora: 
18h. Lloc: Biblioteca Elisenda.

Teatre. ‘Doña Ramona’, del grup Teatroia’t. 
Hora: 22h. Lloc: Kursaal. Preu: 5 euros.

21 l dissabte
Visita. 5è Mercat d’Intercanvi. Hora: 
D’11 a 14h. Organitza: Andròmines.

22 l diumenge
Teatre. ‘Les aventures de la Marina’. 
Hora: 11h. Lloc: Casa de les Aigües.  

Visita. Bateries de la guerra civil al Car-
mel. Hora: 11h. Lloc: plaça Urquinaona/
Roger de Llúria.

23 l dilluns
Presentació. De la fi gura del regidor de 
barri. Hora: 19h. Lloc: Sala Institucional 
de la Casa de la Vila.

25 l dimecres
25N. Lectura del manifest contra la vio-
lència de gènere i enlairada de globus 
per les víctimes de 2015. Hora: 19.30h. 
Lloc: Plaça de l’Església.

27 l divendres
Recital. De poesia a càrrec de Sílvia Bel. 
Hora: 19h. Lloc: Cafè Colon.

EXPOSICIÓ
LA CUINA 
D’ÀNGELS PUNTAS
fotografi ada per
Yolanda Massagué

Fins al 5 de desembre

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Rivas, c. Conca,10
Duran, av. Terra Nostra, 37
Recasens, av.Catalunya, 65
M.Guix, c. Major, 25
R.Miró, c. Camèlies, 32
J.Relat, c. Major, 89
C.Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume I, 26
A.Pujol, pg Sant Jordi, 5
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J.Relat Rivas Rivas
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principal

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

EXPOSICIÓ
INSTANTS DE VIDA 
I DE COLOR
De Teresa Castillo
Fins al 13 de desembre

28 DE NOVEMBRE, 19H
KURSAAL

CONCERT DE GÒSPEL
solidari amb els Drets Humans
a càrrec de Gospel Gràcia

EXPOSICIÓ
ELS MURS DE LA 
VERGONYA
17 de novembre
Sala Sebastià Heredia

MONTCADA A ESCENA
DOÑA RAMONA, del grup Teatroia’t
20 de novembre, 22h
Sala Joan Dalmau

MONTCADA A ESCENA
MUJERES HABITADAS
Dèria Teatre
27 de novembre, 22h
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MONTCADA A ESCENA
El grup de La Salle, Teatroia’t i Dèria 
estrenen noves propostes teatrals

L’Agrupació Fotogràfi ca de 
Montcada i Reixac (Afotmir), 
amb un total de 234 socis, s’ha 
convertit en una de les entitats 
culturals més actives del munici-
pi. Ho demostra la gran quantitat 
de persones que han passat per 
les sales d’exposicions  durant la 
darrera edició del Fotomontcada 
2015, a més dels tallers i les xer-
rades al voltant del món de la fo-
tografi a. “Estem molt satisfets 
de la resposta que han tingut 
els actes organitzats i creiem 
que és un refl ex del bon mo-
ment que estem vivint”, ha 
explicat el president de l’Afot-
mir, Cosme Oriol. Amb 28 anys 
de trajectòria i un local estable a 
Mas Rampinyo –el Centre Cívic 
Antigues Escoles–, cada setma-
na atrau amb les seves activitats 
una mitjana de 40 persones les 
matinals de dimecres i de 20, les 
tardes de dijous i divendres. 

Diversitat. Oriol reconeix que el 
fet que un gran nombre de so-
cis s’hagin jubilat en els últims 
anys, “ha afavorit l’increment 
de l’activitat i la diversifi cació 
de l’oferta per donar resposta 
a interessos diferents”. L’any 
vinent l’entitat participarà com 
a convidada al festival interna-
cional de fotoperiodisme ‘Visa 
pour l’image’ que se celebra a 
Perpinyà.

Laura Grau | Redacció

L’Afotmir es consolida com una de 
les entitats culturals més actives 
La darrera edició del festival Fotomontcada atrau força públic a les exposicions, les xerrades i els tallers

FOTOGRAFIA
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La veracitat i l’objectivitat, imprescindibles al fotoperiodisme

Tot i durar dues hores i mitja, la taula rodona sobre 
‘Ètica i fotografi a’, feta el 3 de novembre i mode-
rada per Ramon Barquier, es va quedar curta a 
l’hora d’aprofundir en les diverses qüestions que 
van plantejar els ponents convidats per l’Afotmir: 
Gabriel Brau, Premi Nacional de Fotografi a 2007; 
Albert Masó, fotògraf de natura i assessor del Na-
tional Geographic; Pilar Abián, periodista i gerent 
de Montcada Comunicació; José Antonio Andrés-
Ferriz, president de la Federació Catalana de Foto-
grafi a i Jean Saleilles, vicepresident de Perpignan 
Photo. Brau, qui acaba de tornar de Turquia on ha 
estat fent fotografi es per a un documental sobre els 
refugiats,  va defensar el paper dels fotoperiodistes 
per divulgar imatges que poden ser colpidores, 

però necessàries com a instruments de denúncia 
i consciencia ció de l’opinió pública. Si bé alguns 
ponents van posar en qüestió la idoneïtat de publi-
car determinades imatges pel seu contingut esca-
brós, tots van coincidir a reclamar dues qualitats 
essencials per a les fotografi es perio dístiques “la 
veracitat i l’objectivitat”. 
Masó va refl exionar sobre el procés de captació de 
les imatges d’animals, que també ha de respectar 
unes normes ètiques, i va aconsellar els afi cionats 
a informar-se bé a l’hora de fer-les per evitar cau-
sar perjudicis als exemplars. Els ponents també es 
van posicionar en contra de l’apropiació d’imatges 
i de la manipulació de fotografi es quan vulneren 
les normes concursístiques | LG

La Setmana 
de la Ciència 
proposa tallers, 
xerrades i teatre

La Biblioteca Elisenda i els 
Amics del Museu organitzen 
un seguit d’actes del 16 al 22 
de novembre per celebrar la 
Setmana de la Ciència. El pro-
grama arrenca el dia 17 amb 
un taller infantil titulat ‘Què és 
això anomenat ciència?’, a càr-
rec d’Aura Didàctica i Difusió 
Cultural. Amb el títol ‘Codis 
secrets’, el dia 19 el músic i dis-
senyador gràfi c Òscar Font pro-
posarà un viatge per la història 
dels missatges secrets, des de 
l’antiga Grècia fi ns a la Segona 
Guerra Mundial a través de la 
criptografi a. Els assistents po-
dran veure com funciona una 
màquina ‘Enigma’ original. El 
dia 20, l’enginyer i divulgado-
ra científi c Fernando del Álamo 
s’aproparà a l’Astronomia en 
una sessió pensada per a grans 
i petits. Aquestes tres activitats 
es faran a la Biblioteca Elisenda 
a les 18h. 

Salut. El dia 18, la Casa de la 
Vila acollirà una xerrada a càr-
rec de la doctora en Bioquímica 
i Biologia Molecular, Montse 
Estruch, que desmuntarà fal-
sos mites sobre la prevenció i 
la cura del colesterol (18h). El 
cicle clourà el dia 22 amb un 
espectacle infantil titulat ‘Les 
aventures de la Marina’, que 
es podrà veure a la Casa de les 
Aigües (11h). L’activitat és gra-
tuïta però cal inscripció prèvia 
a l’adreça museumunicipal@mont-
cada.org | LG
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Gaspar Hernández (Vall d’en 
Bas, 1971) escriu novel·les sobre 
psicologia i emocions, però no 
considera que la seva sigui una 
literatura d’autoajuda. “La meva 
intenció quan escric no és aju-
dar les persones sinó construir 
històries i personatges, però ce-
lebro que tingui aquest efecte”, 
va explicar el 10 de novembre  a 
la Biblioteca Elisenda, durant la 
tertúlia amb el Club de Lectura 
que dirigeix Alícia Gili. El prota-
gonista de la seva darrera novel-
la, ‘La terapeuta’, és un home 
afectat per una malaltia que co-
mença a ser una epidèmia en la 
nostra societat: l’ansietat. “A Ca-
talunya el consum d’ansiol·lí-
tics ja supera el d’aspirines i la 
segona causa de baixa laboral 
està relacionada amb l’ansie-
tat, l’estrès i la depressió”, va 
alertar l’autor.

Crítiques. Hernández es va mos-
trar crític amb la medicina oc-
cidental per la separació que fa 
entre el cos i la ment i les seves 
reticències a incorporar les te-
ràpies complementàries. “Cada 
vegada està més acceptat que 
molts dels nostres mals físics 

provenen de la mala gestió de 
les pròpies emocions”, va expli-
car l’autor, qui es va mostrar crí-
tic amb el sistema de sanitat pú-
blica “que hauria de disposar 
de més psicòlegs i recuperar la 
fi gura del metge de família”. 
Una altra assignatura pendent 
de la societat és promoure a les 
escoles tècniques d’autoconeixe-

ment, com el ioga i la meditació, 
“perquè si no et coneixes a tu 
mateix, no pots aprendre a ges-
tionar les teves emocions ni a 
conèixer als altres”, va dir. L’au-
tor va anunciar que publicarà al 
febrer de 2016 un assaig sobre 
les emocions, “que ens poden 
emmalaltir, però també ens 
poden curar”. 

Laura Grau | Pla d’en Coll

Gaspar Hernández, durant la xerrada que va fer a la biblioteca Elisenda el 10 de novembre

LITERATURA

Gaspar Hernández: ‘Celebro que els 
meus llibres ajudin les persones’
L’autor de ‘La terapeuta’ visita el club de lectura de la Biblioteca Elisenda

Es formen 15 parelles lingüístiques 
per practicar el català fora de l’aula
La colla de Dracs i Diables de Can Sant Joan participa com a entitat col·laboradora
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Teresa Castillo fa la seva 
primera mostra individual
L’artista exposa ‘Instants de color i de vida’ a l’Auditori

PINTURA

Ahmed El Bourini i Marcel Oli-
vé formen una de les 15 parelles 
lingüístiques que el Servei Local 
de Català ha constituït en el marc 
d’una nova edició del programa 
Voluntariat per la Llengua. L’ac-
te va tenir lloc el 9 de novembre a 
la sala d’exposicions del Kursaal 
amb l’assistència d’una setantena 
de persones. El Bourini, psicòleg 
de 37 anys i d’origen marroquí, 
porta 4 anys vivint a Montcada 
i Reixac, i en fa 7 que va arribar 
a Catalunya procedent d’Alema-
nya, on va viure també 7 anys. 

Motivacions. Tot i que ja té for-
ça coneixements de la llengua 
catalana, s’ha apuntat com a 
aprenent per guanyar  fl uïdesa. 
“Sempre m’han atret la llen-
gua i la cultura catalanes i el 
que més m’agrada és veure la 
cara de satisfacció de la gent 

quan veu que intento parlar 
català”, explica. Per a Olivé, 
educador cultural, és la seva pri-
mera experièn cia com a volun-
tari lingüístic: “Fa temps que 
volia fer algun gest a favor del 
català, que és la meva llengua 

materna i el tresor més preuat 
per a qualsevol cultura”. L’acte 
va cloure amb una xerrada del 
president de la colla de Diables 
de Can Sant Joan, José Ma-
nuel Velasco, nova entitat col-
laboradora del programa.

Marcel Olivé i Ahmed El Bourini, durant la seva presentació com a parella lingüística

Laura Grau | Can Sant Joan

VOLUNTARIAT PER LA LLENGUA

Fins al 13 de desembre es pot 
visitar a l’Auditori Municipal la 
mostra de pintura ‘Instants de 
color i de vida’, de Teresa Casti-
llo, que va ser inaugurada el 10 
de novembre, amb la presència 
de la regidora de Cultura i Pa-
trimoni, Mónica Martínez (ICV-
EUiA-E). Aquesta és la primera 
exposició individual que fa l’ar-
tista montcadenca, que dirigeix 
l’escola d’art Tot i Més. L’exposi-
ció està formada per 17 teles de 
gran format a l’oli que refl ectei-
xen les formes i els colors de la 
natura, especialment fl ors, però 

també paisatges de llocs com 
Formentera. “Pinto racons que 
m’agraden a partir de fotogra-
fi es que sovint faig jo mateixa”, 
va explicar la pintora, que ha de-
dicat els dos últims anys a prepa-
rar les obres de la mostra. Cas-
tillo es considera eminentment 
autodidacta, tot i que sempre ha 
buscat el consell d’altres pintors. 
Durant dos anys va fer classes 
amb Joan Capella. “Un dels 
secrets és no deixar de pintar 
mai i anar descobrint fi ns a on 
pots arribar”, diu l’autora, que 
també utilitza objectes reciclats 
en algunes de les seves obres.

Laura Grau | Montcada

Teresa Castillo amb la regidora de Cultura i Patrimoni, Mónica Martínez, durant la inauguració

Els Castellers 
celebren la 
Diada el 14 i 15 
de novembre

La Regidoria de Cultura i Pa-
trimoni de l’Ajuntament ofe-
reix als ciutadans que tinguin 
15 anys o més, l’oportunitat 
d’acompanyar al Carter Reial  i 
a Ses Majestats els Reis d’Orient  
el gener de 2016 amb motiu 
de la seva visita a Montcada i 
Reixac. Els interessats poden 
apuntar-se presencialment a la 
Regidoria de Cultura i Patri-
moni (a la Casa de la Vila), del 
23 de novembre al 4 de desem-
bre, en l’horari habitual, o bé, 
enviant un correu electrònic a 
l’adreça cultura@montcada.org, 
amb l’assumpte Patges Caval-
cada 2016. S’acceptaran ins-
cripcions per correu electrònic 
fi ns a les 0h del 4 de desembre. 
En cas que hi hagi un excés de 
demanda, es farà un sorteig 
entre les persones inscrites. Els 
impresos es poden descarregar 
al web www.montcada.cat sota el 
banner de ‘Participa a la Caval-
cada’ | LR

Els Castellers de Montcada i Rei-
xac preparen la seva primera Dia-
da els dies 14 i 15 de novembre, 
coincidint amb la cloen da de la 
temporada i quan es compleix un 
any de funcionament de la colla a 
ple rendiment. El programa de la 
jornada teula arrencarà el dissab-
te 14 amb un esmorzar popular 
a l’Espai Jove Can Tauler(11h) 
i continuarà a la tarda amb una 
gimcana intergeneracional al car-
rer Major (17h), una xocolatada 
(19h) i un correfoc (20.30h). 
El dia 15, s’ha programat una cer-
cavila que sortirà des de la plaça 
Lluís Companys i que comptarà 
amb la col·laboració de la Colla 
Gegantera de Montcada (11h). 
La plaça de l’Església acollirà 
a les 12h l’exhibició castellera, 
que comptarà amb la participa-
ció dels Castellers de Badalona. 
“Esperem fer un bon paper al 
nostre poble”, ha dit el president 
de la colla montcadenca, Salva-
dor Urpí | LG

Es busquen 
voluntaris per 
acompanyar els 
Reis d’Orient
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El barri de Terra Nostra va viu-
re intensament la Castanyada i 
la seva versió nordamericana, 
Hallo ween, el cap de setmana 
del 31 d’octubre i 1 de novem-
bre. L’AV i els responsables del 
Centre Cívic L’Alzina van trans-
formar l’equipament en un ‘Ho-
tel’ poblat de personatges tene-
brosos i el jardí, en un cementiri 
terrorífi c. L’activitat va atraure al 
voltant de 600 persones que van 
formar cues a l’exterior durant 
tota la tarda de diumenge. 

Truc o tracte. La tarda del 31, la 
plaça del Poble va acollir una 
Castanyada popular i un sopar 
de la por amb l’actuació d’un 
grup d’animació per a la canalla. 

L’activitat estrella va ser el joc 
‘Truc o tracte’, en què prop de 
300 infants i joves van trucar a 
la porta de les cases que s’havien 
apuntat a la iniciativa –més d’una 
vintena– per repartir llami -
nadures entre els visitants. Al-
gunes de les llars, un total de 7, 
van ambientar el seu interior per 
a l’ocasió i es van apuntar al con-
curs a la millor decoració de por, 
premi que es va endur el número 
21 del carrer Poblet  i que con-
sistia en un cap de setmana en 
una casa rural. El president de 
l’AV, Xavier Brosa, s’ha mostrat 
molt satisfet amb la participació, 
“que supera amb escreix la de 
l’any passat i que ens anima a 
continuar potenciant  aquesta 
celebració”.

El Centre Cívic L’Alzina 
es converteix en un hotel 
terrorífi c per Halloween
Un total de 600 persones van passar per l’equipament

Laura Grau | Terra Nostra

TERRA NOSTRA

El grup Teatroia’t estrena al 
Kursaal el 20 de novembre (22h) 
‘Doña Ramona’, un drama so-
bre les relacions de poder que 
transcorre en el si d’una família 
benestant d’un país trasbalsat 
per una dictadura. En aquest 
context, l’arribada d’una nova 
majordoma a la casa familiar 
farà esclatar totes les tensions 
ocultes. Basada en un text de 
l’autor uruguaià Víctor Manuel 
Leite, l’obra l’ha dirigida David 
Velasco, qui destaca “el treball 
de personatges, amb molta 
càrrega interpretativa i que 
evolucionen durant l’obra”. La 
lluita de classes, el pes de la re-
ligió i la política apareixen com 
a rerefons de les relacions entre 
els personatges, atrapats en un 
ambient claustrofòbic i sotmès a 
estrictes normes. 

Obra poètica. Dèria Teatre estre-
narà el 27 de novembre a l’Au-
ditori ‘Mujeres habitadas’ (22h), 
un muntatge inspirat en l’obra 
de l’escriptora nicaragüenca Gio-
conda Belli, dirigit per Ramon 
Bueno. Paraules, música i imat-
ges oníriques es combinen en 
una proposta que refl exiona so-
bre la força i la sensibilitat feme-
nines. Ambdues obres s’inclouen 
a la mostra Montcada a Escena 
(MAE), que també proposa l’es-
trena el dia 14 de novembre del 

nou espectacle  del grup de Tea-
tre La Salle Montcada ‘Get Back 
el musical’ (22h). Les últimes 
propostes de la MAE estrenades, 
‘Taxi!’, de Teatrac, i ‘Arsénico 

por compasión’, de Tea345, van 
tenir molt bona acollida, amb 
les sales del Kursaal i del Teatre 
Municipal respectivament amb 
l’aforament al complet.

Laura Grau | Redacció

Laura Guerrero i Rosa Puig són dues de les protagonistes de l’espectacle ‘Doña Ramona’

MONTCADA A ESCENA

Teatroia’t estrena ‘Doña Ramona’, 
un drama sobre els jocs de poder
Dèria Teatre presenta un muntatge poètic inspirat en l’obra de Gioconda Belli
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Tres hostaleres inquietants esperaven els clients de l’Hotel Terra Nostra el dia 1 de novembre

Una escena del muntatge poètic de Dèria Teatre, basat en l’obra de la poetessa Gioconda Belli
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FUTBOL SALA 
Inici irregular del Broncesval de Javi 
Ruiz, que només ha guanyat un 
partit en 9 jornades

FUTBOL

L’UE Sant Joan i el CD Montcada fan una 
crida a l’esportivitat cara al primer derbi 
S’espera un ple de gom a gom al camp municipal de Can Sant Joan per presenciar l’enfrontament del 15 de novembre (12.30h)

Els separen els colors i els resul-
tats, però els hi uneix, a més d’un 
mateix patrocinador, la passió pel 
futbol i l’esportivitat. Així ho han 
volgut deixar clar els entrenadors 
i els presidents d’ambdós equips 
abans del derbi entre l’UE Sant 
Joan-Atlètic i el CD Montcada, 
que enguany coincideixen a Se-
gona Catalana. En un ambient 
amigable i a proposta d’amdues 
directives, els representants dels 
dos equips es van trobar el 10 
de novembre en un acte conjunt 
que es va fer a la gespa del camp 
municipal de Can Sant Joan on 
el dia 15, a partir de les 12.30h, 
es disputarà l’esperat derbi. Per al 
partit, i com és habitual durant la 
temporada, no s’haurà de pagar 
l’entrada, però el club local oferi-
rà l’opció d’adquirir números per 
a la rifa al preu de 3 euros. 

Rivals, però veïns. La Unión, ter-
cera classifi cada amb 20 punts, 
aprofi tarà aquest esdeveniment 
històric per presentar l’equip a 
l’afi ció, minuts abans de comen-
çar. Ningú no amaga la rivalitat 
que existeix entre les dues afi cions
veïnes i aquests dies s’estan fent, 
fi ns i tot, porres amb el nom del 
guanyador. Es dóna el cas que 
alguns afi cionats ja han quedat 
hores abans de l’enfrontament 
per començar a ocupar les 304 
cadires, sense numerar, de què 

disposa la graderia, a les que 
amb tota seguretat s’hi afegirà un 
centenar de persones més que 
hauran d’estar dempeus.  La di-
rectiva ha convidat les autoritats 
municipals, els presidents d’altres 
clubs de futbol locals i el director 
de Lafarge, com a patrocinador.
 
Esportivitat. El tècnic de La Unión,
José Manuel Martín ‘Pinti’, desta-
ca que és “un partit molt espe-
cial per a tots, per als jugadors, 
per als afi cionats i per a tot el 
poble”. Miguel Ángel Romero, 
entrenador d’un CD Montcada 
que és últim amb 4 punts, reco-
neix que ambdós equips arriben 
a aquest partit amb ratxes molt 
oposades, però es mostra opti-
mista: “Juguem 11 contra 11, 
en un camp petit i només ens 
plantegem un únic objectiu: 
sumar la primera victòria de 
la temporada”.
El president del CD Montcada, 
Modesto ‘Tato’ Sanchís, considera
que “el partit s’ha de viure 
amb la intensitat que compor-
ta, però esperem que sigui una 
gran festa”. Opinió compartida 
pel president de la Unión, José 
González, qui vol “que la gent 
vingui al camp a gaudir-ne i 
que els equips ofereixin el mi-
llor futbol possible”. Una abra-
çada entre els dos presidents va 
evidenciar que, a priori, prima 
l’esportivitat.

Jesús Abad | Can Sant Joan

José Manuel Martín ‘Pinti’ i Miguel Ángel Romero, amb les samarretes intercanviades, al costat dels presidents, ‘Tato’ Sanchís i José González
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L’últim derbi ofi cial entre el CD 
Montcada i l’UE Sant Joan-At-
lètic es va disputar el 22 d’abril 
de 2001 sobre la terra del camp 
municipal de Can Sant Joan. 
Unes 400 persones van assistir 
a aquest partit que va fi nalitzar 
amb victòria local, que també ha-
via guanyat a la primera volta, per 
1 a 2. Ambdós jugaven al grup 8è 
de l’antiga Segona Regional | RJ

>  14 anys després 
de l’últim derbi
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Jennifer Morgan (EF Montcada)
EL SELFIE

Jennifer Morgan té 26 anys i porta tres temporades jugant amb les ‘reds’, 
com es coneix popularment l’equip femení de l’EF Montcada. Originà-
ria de la costa californiana, es defi neix com una enamorada de l’esport 
i especialment, del futbol. Compagina la seva passió amb la feina en 
una empresa anglesa de màrqueting esportiu especialitzada en cricket, 
rugby i futbol. ‘Morgan’, com l’anomena la gent, es mostra orgullosa del 
paper de l’equip durant les darreres temporades: “Totes coneixem quin 
és el nostre paper dins el camp i ens esforcem en equip” | JA
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El Broncesval Montcada, que 
juga al Grup 3r de 2a Divisió B 
Nacional, intenta escalar posicions
a la classifi cació, treballant as-
pectes com l’atac. De moment, 
l’equip ha sumat un total de 7 
punts en les 9 jornades que s’han 
disputat amb una única victòria, 
en el debut contra l’últim campió, 
l’Escola Pia; quatre empats –tots 
a domicili– a casa de la Peña 
Deportiva, el Futsal Esplugues, 
Bellsport Hospitalet i Atlético 
Moncofa; i quatre derrotes, con-
tra Sala 5 Martorell, Barceloneta 
Futsal, La Unión Santa Coloma i 
l’FS Manresa.   
Precisament, el tècnic Javi Ruiz 
ha destacat que l’equip està treba-
llant molt en defensa i està correc-
te en atac. “Estem guanyant en 
confi ança i seguretat, però en-

cara manca encert en algunes 
fases dels partits”, ha manifestat. 
El proper enfrontament del 14 
de novembre al pavelló Miquel 
Poblet contra l’Olímpic Floresta, 
penúltim amb dos punts menys 
que els montcadencs, “serà clau 

per escalar posicions”, segons 
Ruiz. 

Presentació. Un cop acabat el par-
tit del primer equip, el club farà, 
a partir de les 19.30h, la presenta-
ció de tots els seus equips.

FUTBOL SALA. SEGONA B

El conjunt de Javi Ruiz és tercer per la cua amb 7 punts en 9 jornades disputades

Jesús Abad | Redacció

El Broncesval encadena quatre 
empats consecutius com a visitant

Imatge del partit contra la Barceloneta, de la 3a jornada, que va fi nalitzar amb derrota local 

Patrícia Espínola juga a Divisió Plata amb el BM La Roca

‘M’agradaria acabar on 
vaig començar, a La Salle’

Patrícia Espínola, de 21 anys, com-
pagina els estudis del darrer curs 
d’Educació Social a l’UAB amb la 
feina en una botiga especialitzada
en l’esport. ‘Patri’, que porta l’hand-
bol a la sang, va començar a jugar 
a l’escola Sagrat Cor i amb només 
16 anys va aconseguir proclamar-se
campiona d’Espanya amb la se-
lecció catalana cadet. Ha format 
part de l’equip femení de La Salle, 
del Granollers i del Castelldefels. 
Actualment, juga a la Divisió 
d’Honor Plata amb el BM La 
Roca, però manté viu el seu vincle 
amb el club lassal·lià, transmetent 
els seus coneixements als equips 
alevins i infantils. Coneix el sacri-
fi ci de jugar al màxim nivell, però 
també les difi cultats de voler viure 
d’una passió. 

Què és per a tu l’handbol?
M’ho ha donat tot. He fet amigues 
i he après molts valors aplicables 
a l’àmbit personal i professional. 
Ha estat el 80 per cent de la meva 
vida. Si no has practicat aquest es-
port, és complicat entendre com 
arriba a unir l’handbol. 
Quan mires les nenes que entre-
nes, t’hi veus refl ectida?
Sí, sempre intento transmetre-les 
els valors més positius. Són nenes 
molt treballadores que han après 
que el grup et fa vèncer.

Què has après ensenyant?
Una cosa molt positiva que m’em-
porto de les nenes és quan veig que 
han captat allò que intento trans-
metre.
Són premis que no es poden po-
sar en una prestatgeria.
Les dues medalles que vaig gua-
nyar com a jugadora les tinc a 
casa, però allò que queda és l’ex-
periència viscuda, la relació amb la 
resta de companyes. L’handbol és 
una família petita amb uns grans 
valors.
Com et veus en un futur?
M’agradaria acabar on vaig co-
mençar, a La Salle. És el club que 
porto dins | JA
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FIL DIRECTE AMB... PATRÍCIA ESPÍNOLA (CH LA SALLE)

Patrícia Espínola, a la pista del CH La Salle

El Club Handbol La Salle, que 
juga al grup D de la Primera 
Estatal, va empatar el seu últim 
partit al pavelló Miquel Poblet 
contra l’H. Sant Quirze (23-23) 
que li va permetre trencar amb 
una dinàmica negativa de dues 
derrotes seguides contra la 
Unió Esportiva Sarrià (21-26) 
i l’Handbol Sant Esteve Sesro-
vires (26-25). El sènior A mas-
culí que entrena Jaume Puig va 
arribar al fi nal del primer 
temps amb l’avantatge d’un gol 
en el marcador (12-11), però la 
igualtat es va mantenir fi ns a 
l’empat fi nal. El tècnic lassal-
lià destaca les bones actuacions 
del porter i la defensa que va 
fer l’equip en el darrer partit, 
qualifi cant-la com “la millor 
de tota la temporada”. 

Al mateix temps, Puig reconeix 
els problemes en atac a causa 
d’algunes baixes importants 
contra un rival que ocupa la 
part alta de la classifi cació i que 
només ha perdut un partit. “El 

grup va sortir content i refor-
çat amb aquest resultat”, va-
lora el tècnic d’un equip que, 
després de la disputa de 7 jor-
nades, ocupa la desena posició 
amb 7 punts.

HANDBOL

El CH La Salle empata l’últim partit 
i oblida dues derrotes consecutives
L’equip de Jaume Puig ocupa la desena posició amb un total de 7 punts en 7 jornades

Jesús Abad | Redacció

El bon treball a la porteria i en defensa va ser clau per sumar un punt contra l’H. Sant Quirze
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El sènior de l’EF Montcada ocupa la cinquena posició al grup 1r de la 
Segona Catalana de futbol sala després de quatre jornades. L’equip 
de José Luis Carrasco suma tres victòries –l’última contra l’AD San 
Cipriano (2-8)– i una jornada abans, va perdre el primer partit contra el 
Futsal Vilassar de Mar (1-4). L’AE Can Cuiàs ha perdut els seus quatre 
partits i és últim sense cap punt | RJ 

> Una única derrota per a l’EF Montcada de futsal

El sènior femení, que fa dues jornades va pujar fi ns a la primera posició 
del grup 2n de la Primera Catalana de futbol, ha perdut els seus dos 
últims partits de manera consecutiva contra l’ENFAF A (3-1) i el CF 
Barceloneta (1-2). Després de la disputa de vuit partits, les ‘reds’ han 
baixat fi ns a la cinquena posició amb 16 punts i a la propera jornada 
visitaran el camp del tercer, el CE Sabadell B | RJ 

> Les ‘reds’ perden dos partits consecutius 

Després de guanyar el seu primer partit a la 8a jornada al camp de La 
Planada (3-4), el sènior B del club verd ha encadenat dues derrotes 
consecutives contra dos equips situats entre els tres primers: el Llano 
de Sabadell (2-5) i l’Atlètic Sant Just (5-0). Els verds ocupen la pe-
núltima posició del grup 6è de Tercera Catalana amb 3 punts. D’altra 
banda, l’UD Santa María va perdre el 31 d’octubre al camp del CF Cer-
danyola B (4-1) el primer matx de la temporada i baixa fi ns a la vuitena 
posició del grup 8è de Quarta Catalana amb 12 punts, tot i que té dos 
partits menys que alguns dels seus rivals directes | RJ 

> Problemes per al CDM B i l’UD Santa María
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ATLETISME
Èxit de participació, 
amb 250 corredors, 
a la I Terra Nostra 
Xtrem Trail

Un total de 250 participants van formar part de la 1a edició de la Terra 
Nostra Xtrem Trail que es va celebrar el 8 de novembre amb un reco-
rregut de 9,4 quilòmetres, i un desnivell de 410 metres, per la zona del 
Turó de Montcada. La cursa, organitzada per Crossed Line amb el suport 
de Lafarge i l’AV de Terra Nostra, va fi nalitzar amb la victòria de David 
González, que va fer un temps de 37 minuts i 23 segons. Tant el recorre-
gut com el nombre de participants es van consensuar prèviament amb 
el Parc de Collserola i l’Associació per a la Conservació de l’Entorn i la 
Recerca (ACER) per minimitzar l’impacte al Turó. L’esdeveniment també 
va tenir una vessant solidària ja que cada participant va entregar un qui-
logram de menjar i els 270 recollits han anat al Banc d’Aliments | JA

.....Minut i resultat....................................
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David Rúa es dirigeix als seus jugadors durant un partit de lliga
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El GrupoUno CTC UB MIR 
femení necessita guanyar

Representació montcadenca al Mundial d’Agility
Elisenda Huidobro i el seu gos Drac van formar part de la selecció 
espanyola que va participar al Campionat del Món d’Agility que es va 
disputar a Bolonya (Itàlia) entre el 8 i l’11 d’octubre i que va reunir els 
millors equips humà-gos de 37 països. La selecció espanyola va fi nalit-
zar a la tretzena posició del rànquing mundial de la categoria de gossos 
talla mitjana. A partir de gener, es faran proves selectives per obtenir 
la classifi cació per al pròxim Mundial que tindrà lloc a Saragossa i que 
serà organitzat per la Reial Societat Canina d’Espanya  | RJ
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El GrupoUno CTC femení de l’UB MIR és 
penúltim a la classifi cació general del grup 
2n de la Tercera A després d’haver perdut 
els cinc primers partits d’aquesta tempora-
da. El tècnic de l’equip, Josep Maria Roig, 
confi a en millorar els resultats en les pro-
peres jornades i destaca que “l’equip és 
molt jove, amb una mitjana d’edat de 22 
anys. Els conceptes entrenats van donant 
els seus fruits de mica en mica, però en 
aquests primers partits es nota encara la 
manca de rodatge” | JA
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El sènior femení de l’UB MIR lluita per assolir la primera victòria

L’FS Montcada B, en un partit contra el CFS Cerdanyola

El sènior A del Club Korfbal 
Montcada aspira a grans fi tes 
El primer equip del CK Montcada ha començat 
amb irregularitat la temporada. En la primera jor-
nada va perdre contra el KC Barcelona (30-9), que 
és l’equip més en forma en aquests moments; i 
a la segona, va donar la sorpresa derrotant el CK 
Castellbisbal (22-20), subcampió l’any passat i 
guanyador de la Supercopa enguany. Al seu últim 
partit, els montcadencs van tornar a perdre contra 
el CE Vilanova (14-17). L’entrenador del Korfbal 
Montcada, David Rúa, assegura que “l’objectiu 
del primer equip és tornar a disputar la fi nal a 
Quatre de la Copa i el play-Off de Lliga Nacional. 
Volem està en la lluita pels títols” | JA
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L’FS Montcada B perd 
contra l’actual líder (3-1)
El sènior B masculí va caure contra 
el Quatre Camins (3-1) en un partit 
on el propi tècnic, Òscar Ruiz, ad-
met que “ens va poder la por escè-
nica. Vam sortir amb una tàctica 
equivocada i ho vam pagar car”. 
L’equip ocupa actualment la terce-
ra posició, després de tres victòries 
i una derrota. “Les sensacions són 
bones, però ens queda molta feina 
per endavant”, conclou Ruiz  | JA

FUTBOL SALA

Bona línia de resultats del 
sènior B del CH La Salle
L’equip que dirigeix Víctor Corral, 
que juga al grup A de 3a catala-
na, suma 7 punts en cinc jorna-
des amb tres victòries –contra el 
CH Ascó (29-33), el Llavaneres 
(20-21) i l’H Gavà (36-20)–, un 
empat contra l’HC Vallag (23-23) 
i una derrota davant l’H Sant Cu-
gat (39-29) | JA

HANDBOL

El CBE Endansa arrasa a Marina d’Or i Vilanova
El CBE Endansa va obtenir grans resultats al Campionat de Ball Retro 
que es va celebrar a Marina d’Or (Oropesa del Mar) el 6 i 7 de novem-
bre. La parella formada per Rafa i Marina Rodríguez va guanyar, a la 
categoria +50, el Campionat de Catalunya, l’Internacional i el de Salsa 
i Txa Txa. D’altra banda, Fuensanta Gil i Antonio López van aconseguir 
el triomf a l’Internacional +60. El dia 8, el club també va fer un gran 
paper al Trofeu Vilanova de Ball Llatí Esportiu. Un total de cinc parelles 
va guanyar a les seves categories, destacant el triomf de Carles Cirera i 
Eva Nieto a la sènior 1 A Internacional | JA
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El TT La Unió treballa per 
millorar els seus resultats 
Els tres equips del club van perdre els seus 
últims partits disputats a domicili. El de 
2aB va caure contra el líder, l’Aliança de 
Lliçà, per 4-2 amb un punt de Carlos i un 
altre d’Antoni. El de 3aA va perdre a casa 
dels Lluïsos de Gràcia pel mateix resultat, 
amb punts de Dani i Toni. Finalment, el de 
3aB va ser derrotat a casa del Castelldefels 
per  5-1 en el debut d’Amanda | JA

TENNIS TAULA

El CH La Salle B ha sumat tres punts en dos partits a casa
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Ha estat segon al campionat de promoció infantil de combat

TAEKWONDO

Medalla de plata per 
a Lucas Fernández

Infants i joves participen des 
de fi nals d’octubre en els Jocs 
Esportius Escolars, organitzats 
per l’Institut Municipal d’Esports 
i Lleure i el Consell Esportiu de 
Montcada i Reixac (CDEM). 
Els representants l’AE Can Cuiàs 
i de  les escoles Fedac Montcada 
(antic Sagrat cor), Reixac i El 
Viver juguen en partits d’anada 
i tornada fi ns a mitjans d’abril en 
multiesport (prebenjamí) i futbol 
sala (aleví i benjamí). 

IME

Un total de 14 equips competeixen 
enguany als Jocs Esportius Escolars
Els partits, que es juguen en horari extraescolar, es disputaran fi ns a mitjans d’abril

Jesús Abad | Redacció

El CD Montcada B guanya el derbi 
contra l’EF Montcada D (0-7)
Ambdós benjamins juguen al grup 35è de Tercera Divisió i es van enfrontar el 7N

El CD Montcada B acumula 15 punts mentre que l’EF Montcada D només ha pogut sumar 4

Alumnes de FEDAC Montcada, que actuaven com a locals, contra els de l’escola Reixac
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FUTBOL BENJAMÍ
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El CFS Montcada infantil, que 
juga al grup 1r de Primera Divi-
sió, acumula una victòria –con-
tra l’FS Gràcia(1-4)–, un empat 
–contra l’Inter Esportiu Malgrat 
(3-3)– i dues derrotes – contra el 
Sagarra CF (0-2) i el Futsal Iris 
(7-0). L’entrenador, Xavi Romeo, 
destaca que “el grup està treba-
llant bé en els entrenaments. 
Hi ha molts de primer any i 
això es nota davant de rivals 
de segon, però aquest handi-
cap el compensen amb acti-
tud, sacrifi ci i disciplina” | JA

L’equip de Xavi Romero és 10è a la classifi cació general

FUTBOL SALA

El CFS Montcada infantil 
està aprenent a créixer

Imatge del partit contra el CF Sagarra 

Lucas Fernández, del club Lee 
Young Montcada, va obtenir 
una medalla de plata al campio-
nat de promoció infantil masculí 
i femení de combat que la fede-
ració catalana de taekwondo va 
organitzar el 8 novembre al pave-
lló de la Mar Bella de Barcelona 
on van participar uns 1.200 com-
petidors de 130 clubs.
D’altra banda, alumnes del Lee 
Young Montcada van rebre el 
cinturó negre 7è Dan durant la 
gala dels premis nacionals que la 
federació espanyola va organit-
zar el x de novembre a Ponteve-
dra. En aquest acte, també van 
obtenir un reconeixement els 

mestres Bernardo Fidalgo, del 
L.Y. Badalona; Diego Carrillo, 
del L.Y. Cerdanyola i Soo Mi Jo 
Lee, de l’escola Bam Chun | JA
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Lucas, amb José Santiago i Yago Bernárdez

El benjamí B del CD Montcada 
va guanyar per 0 a 7 el derbi con-
tra l’EF Montcada D que es va 
disputar el 7 de novembre a Can 
Sant Joan. El tècnic verd, Marc 
García, reconeix l’alegria de guan-
yar, però recorda que l’important 
“és que els nens disfrutin i s’ho 
passin bé, que és del que es 
tracta en aquestes edats”. Per 
la seva banda, Adri Montoro, 
entrenador de l’Escola, reconeix 
que “hem tingut una petita dis-
tracció que s’intentarà corregir 
en els entrenaments” | JA
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Bon debut del júnior 
femení del CT Reixac

L’equip júnior femení del CT 
Reixac, format per Judit González,
Laura Méndez i Ana Guillén, va 
guanyar el 8 de novembre a la 
primera jornada del Campionat 
Comarcal de Tennis que es va 
disputar a la pista del CT Manresa 
(1-3). A la foto, les tennistes amb 
el seu entrenador, Sergi Bru | RJ 

El benjamí de l’AE Can Cuiàs
suma 4 punts després de gua-
nyar l’últim partit a casa contra 
l’FS Ripollet (6-5). El tècnic, 
Nando Sáez, ha destacat que 
“el partit va ser molt emocio-
nant”. A més d’aquest triomf, 
l’equip suma un empat –con-
tra el Cerdanyola del Vallès 
(3-3)– i dues derrotes –contra 
l’Escola Pia Sabadell (1-12) i 
contra l’Esportiu González-
Serra (11-1). Sáez veu “l’equip 
molt motivat després de la 
primera victòria” | JA

L’equip és 9è a la taula després d’una victòria i un empat

FUTBOL SALA

L’AE Can Cuiàs benjamí 
assoleix el primer triomf

Imatge del partit contra l’FS Ripollet
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Llum Capilla
Veure la llum. Per a Llum Capilla la crisi dels 40 no és més que una llegenda urbana. En el seu cas, el 
canvi de dècada de la seva vida ha anat acompanyat d’una transformació vital on l’atletisme ha tingut un 
paper fonamental. Aquesta veïna de Terra Nostra i mare de tres fi lls, treballa d’optometrista a l’Institut 
Oftalmològic Quirón de Barcelona. Fa tres anys, arran del seu divorci, va començar a sortir a córrer per 
desconnectar dels problemes. Amb el temps, el que era un teràpia s’ha convertit en una passió. La 
seva nova parella, membre de la secció UltraJam de la Joventut Atlètica Montcada, li ha encomanat 
la febre per les proves de llarga distància. A la seva primera cursa de 38 quilòmetres, la Guara So-
montano que es va disputar a principis d’octubre a Alquézar (Osca), va guanyar a la seva categoria, 
sent la tercera dona de la competició. Impulsada per aquest èxit, ara vol continuar creixent a nivell 
esportiu, sense oblidar la vessant més social de l’atletisme.

“Córrer em serveix per  
connectar amb mi mateixa”

D’on prové la seva afi ció per córrer?
De jove no era el meu fort. Vaig fer 
gimnàstica esportiva fi ns als 16 anys 
i després vaig treballar en un gimnàs. 
Sortia a córrer de forma molt esporà-
dica i no era, ni molt menys, una afi -
ció. Fa tres anys em vaig divorciar i 
em vaig acostumar a sortir a córrer 
perquè l’esport em permetia descon-
nectar i deixar de pensar en els meus 
problemes.
I aquella mena de teràpia s’ha con-
vertit ara en una gran passió. Quin 
va ser el punt d’infl exió?
Conèixer la meva actual pare-
lla, l’Héctor. Ell forma part de  
l’UltraJam, la secció de muntanya 
de la JAM, i participa en proves de 
llarga distància. El coneixia des de 
feia temps perquè tenim amigues en 
comú que feien triatló. Vam perdre el 
contacte i fa un any i mig, ens vam 
retrobar perquè em va fer la declara-
ció de la renda! Ara, i des de fa vuit 
mesos, vivim junts a Mas Rampinyo. 

I gaudint de l’atletisme al màxim.
Sí, la meva vida està totalment enfo-
cada cap a l’esport. Necessito sortir 
a córrer i ho faig quatre o cinc dies 
a la setmana. Abans ho feia per des-
connectar, però ara és a l’inrevés, em 
serveix per connectar amb mi ma-
teixa. Organitzem les vacances o els 
dies de festa per estar a la muntanya 
i fer esport. Les setmanes que no es-
tic amb els meus fi lls, encara faig un 
entrenament més intensiu, tot i que, 
de vegades, vaig a córrer amb el Joel, 
el meu fi ll gran d’11 anys.
Com ho compagina amb la seva vida 
laboral?
Surto a córrer a les sis del matí. Du-
rant l’estiu, prefereixo la muntanya,
però ara el recorregut està mas-
sa fosc i solitari. M’aixeco cada 
dia a les cinc i faig una ruta per 
l’avinguda Diagonal. Tinc la sort 
de poder dutxar-me i canviar-me 
a la feina i,  d’aquesta manera, co-
menço la meva jornada laboral. 

Fins i tot, s’ha atrevit a entrar en el 
món de la competició. 
L’any passat vaig anar com especta-
dora amb el grup de la JAM a la prova 
Guara Somontano que es fa a Osca. 
Em va agradar molt l’ambient que 
vaig veure entre els atletes i em vaig 
proposar fer-la jo també, tot i que mai 
m’havia imaginat que podria comple-
tar distàncies tan llargues.   

I el passat mes d’octubre va disputar 
aquesta prova, aconseguint un gran 
resultat. S’ho esperava? 
Què va! Durant la cursa, anava par-
lant amb alguns companys, totalment 
relaxada, fi ns que em van dir que 

anava tercera. En aquell moment, em 
vaig motivar perquè no volia que nin-
gú m’avancés. 
A la seva segona cursa, que tenia un 
caire més solidari i que era de 10 
quilòmetres, també va pujar al podi.
Hi ha una vessant social de l’esport 
que m’interessa molt. Corro per a 
un grup que es diu ‘Muévete por los 
que no pueden’, format per gent amb 
diferents graus de discapacitat a qui 
també els hi agrada gaudir de l’esport. 
Amb uns amics, hem creat un grup 
que ens anomenem ‘Sensacions’. La 
majoria som esportistes i tenim la vo-
luntat d’ajudar a la gent que no pot 
fer esport amb facilitat, fent de guies 
a persones cegues o col·laborant amb 
campanyes solidàries.  
Fer llargues distàncies té una ves-
sant física i una altra mental. En què 
pensa quan està corrent?  
Aquest estiu vam anar a entrenar a Al-
quézar per preparar la Guara, però no 
em veia preparada. No volia apuntar-

me, però pensar en la meva família o 
en la gent que té problemes, i que em 
diuen que jo els hi dono llum –com el 
meu nom–, em va donar forces.  
No pensa que podria haver arribat 
lluny si s’hagués dedicat a l’esport 
de més jove? 
És possible perquè ara veig que tinc 
una capacitat, tothom m’ho diu. Però 
tot això m’ha arribat en un bon mo-
ment. Estic contenta amb el que faig i 
amb com m’ha canviat la vida. 
Impensable viure sense córrer per la 
muntanya? 
Sí, pel fet de córrer amb la meva pa-
rella i de rebre el caliu de la gent que 
t’acompanya i que fa esport amb tu. 
Millor muntanya que asfalt? 
Totalment, els genolls pateixen menys, 
però es que, a més, a les curses de 
muntanya es viu un altre ambient. Si 
veus que algú cau, t’atures per ajudar-
lo. M’agrada el contacte amb la gent i 
cada vegada sento més empatia amb 
els que m’envolten. 

“Tot això m’ha arribat 
en un bon moment. 
Estic contenta amb el 
que faig i amb com 
m’ha canviat la vida ”

Atleta

A títol personal
RAFA JIMÉNEZ
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